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INTERPELLATION                               SKÖVDE 170616 

TILL KOMMUNSTYRELSENS ORDFÖRANDE 

ang. kommunal mark för återvinningsstationer 

Bakgrund 
Det uppmärksammas ofta att det är ”skräpigt” på återvinningsstationer. 
Sedan en tid tillbaka har man märkt en förbättring då tydligen åter- 
vinningsbolagen har en liten lastbil ute med personal som städat undan avfall som 
hör hemma på AÖS återvinningscentraler. Bra !  
Men tyvärr även om man kommer till en nyligen städad station i detta fall den vid Östra 
Skogsrovägen i Ryd inbjuder den tydligen till att betraktas som en soptipp.  
Detta kanske beror på intrycket den ger av en markyta, ej asfalterad, ej på flera år 
uppgrusad/sladdad. Dessutom, efter att kommunens anlitade entreprenör avverkat en del 
skog senaste vinter då man med hjälp av skogsmaskiner flyttade en del av 
insamlingskärlen lyckades lämna en kvadratmeter stor oljefläck/läckage som alla 
besökare under senaste halvåret måste kliva i för att nå återvinningskärlen. 
Nyligen såg jag en kvinna i rullstol som ambitiöst kryssade mellan gropar o olja för att 
”miljöarbeta” 

Det vore intressant att höra vad kommunen har för planer ? 
Vem/vilka ansvarar för den kommunala markytan som upplåtits av kommunen ? 
Finns det möjligen planer på att göra återvinningsstationer mer inbjudande genom t.ex. 
belysning, asfaltering ? 
(idag möts man ju av vattenpölar ,ojämn markyta, lera och totalt mörker som inbjuder till 
att bilen står med motor o lyse på under tiden man ”miljöarbetar”) 
Finns kontrakt/hyra mellan kommun o återvinningsbolag avseende kostnader ? 

Bifogar bilder från nämnda station från maj månad-2017 

Per-Erik Gustafsson (s) 
Kommunfullmäktige 
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Mellan Forpacknings och Tidningsinsamlingen AB (FTI) org.nr. 556665-4090 och

Skovde kommun org.nr. 212000-1710, var for sig nedan benamnd "Part" och gemen-

samt "Parterna", traffas harigenom foljande

SAMVERKANSAVTAL

om hantering av utsorterade forpackningar i

i kartong, metall, plast, glas samt tidningar

i Skovde kommun

1. Inledning

Bakgrund och syfte

1.1 Genom reglerna om producentansvar har Svenska producenter av forpackningar

och tidningar alagts ett ansvar att med ensamratt ombesorja insamling och ater-

vinning av forpackningar och tidningar som hushall och andra forbrukare sorte-

rat ut fran ovrigt avfall (nedan "Producentmaterial"). Insamlingen av forpack-

ningar och returpapper har darmed brutits ut fran den kommunala avfallshante-

ringen.

1.2 FTI och Kommunen har ett gemensamt intresse av att sakra den i miljoratten

faststallda avfallshierarkin genom en nara samverkan kring en andamalsenlig

och lokalt anpassad insamling och hantering av Producentmaterial. Malet med

derma samverkan ar att verka for maluppfyllelse kring Producentmaterial saint

skapa gynnsamma lokala forutsattningar for att Producentmaterial som hushal-

len och andra forbrukare sorterat ut fran hushallsavfallet kan avlamnas till ater-

vinning i de insamlingssystem som producenterna enligt producentansvarsfor-

ordningarna ax skyldiga att tillhandahalla for a.ndamalet. Den kommunala med-

verkan ar forutsatt i forordningarna dar det anges att kommunen ska underlatta

uppbyggnaden av producentens insamlingssystem, exempelvis genom att anvisa

lampliga insamlingsplatser. Aven i 2009 ars overenskommelse om samarbets-

losning pa avfallsomradet har representanter for kommunerna och producenter-

na framhallit utvecklingen av ett med den kommunala avfallshanteringen sam-

ordnat system for insamling av Producentmaterial genom ett delat men differen-

tierat ansvar.

1.3 Genom en na.ra samverkan kan producenternas ansvar samordnas med Kommu-

nens ansvar for hushallsavfallet och med dess avfallsplaner. Samverkan kan

W
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aven ayse praktisk informationsgivning dar Kommunen som overgripande an-

svarig for avfallshanteringen room sitt omrade har upparbetade kanaler och i sin

avfallsplan bl.a. ska upplysa om atgarder for att framja ateranvandning av Pro-

ducentmaterial. Aven problemen med nedskrapning pa allman plats kan, savitt

ayser nedskrapning av bl.a. grovsopor och karl- och sackavfall pa ~tervinnings-

stationerna, med fordel losas i samverkan mellan Kommunen och FTI.

FTI

1.4 FTI verkar pa uppdrag av sina agare Svenska Metallkretsen AB, PK Plastkretsen

AB, RK Returkartong AB och Pressretur AB samt namnda agares samarbetspart

Svensk G1asAtervinning AB for tillhandahallandet av ett lampligt insamlingssy-

stem for insamling av Producentmaterial och ansvarar for att insamlat material

tas om hand pa ett miljomassigt godtagbart satt, sa att av lagstiftaren uppsatta

atervinningsmal kan uppnas. Detta sker genom ett nationellt system av ett stort

antal Atervinningsstationer benamnt "AVS-systemet". Vid sidan av ~VS-

systemet bedriver FTI och namnda producentsammanslutningar kompletterande

insamling via s.k. singelstationer, via fastighetsnara system ("Fastighetsnara in-

samling" eller "FNI"}, via kontorsinsamling saint insamling av verksamhetsfor-

packningar.

1.5 FTI har ett intresse av en nara samverkan med Kommunen, sa att hushallen full-

gor sin skyldighet att utsortera och FTI:s insamling och borttransport av Produ-

centmaterial kan underlattas och genomforas pa ett kostnadseffektivt och miljo-

massigt andamalsenligt Batt saint med hansyn tagen till lokala forutsattningar.

Kommunen

1.6 Kommunen har det overgripande ansvaret for hushallsavfallet i Kommunen.

Inom ramen for detta verkar kommunen for helhetslosningar room avfallsomra-

det, dar insamlingen av Forpackningar pa ett naturligt och andamalsenligt satt

kan komplettera det ansvar Kommunen sjaly har for hanteringen av ovrigt av-

fall. Kommunen har aver ett intresse av att informationen till hushallen om av-

fallshantering och atervinning ar komplett och korrekt, aven vad galley Produ-

centmaterial. Aven fragan om nedskrapning pa allman plats fordrar losningar

vad galley hanteringen av grovsopor och karl- och sackavfall som latt felaktigt

hamnar pa ~tervinningsstationerna.

1.7 Kommunen hay saledes ett intresse av en nara samverkan med FTI, for att kunna

sakerstalla lopande samrad och informationsutbyte med FTI rorande hanteringen

av Producentmaterial saint nodvandig samordning och anpassning mellan

Kommunens arbete och producenternas pa avfallsomradet.
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Sama~betet

1. S Med utgangspunkt fran dessa sina intressen och forutsattningar etablerar Parter-

na genom detta avtal ett langsiktigt samarbete enligt de villkor och forutsatt-

ningar som anges i detta samverkansavtal.

1.9 Genom avtalet etablerar Parterna en samverkansmodell for hantering av de fra-

gor som kan forutses bli aktuella till foljd av Parternas engagemang room olika

delar av avfallshanteringen i Kommunen. Parterna intention ar att fragor som ef-

terhand uppkommer room ramen for deras samverkan ska behandlas med de ut-

gangspunkter som anges i detta avtal och med syftet att skapa omsesidigt accep-

tabla och langsiktigt hallbara losningar pa frekvent aterkommande fragor i sam-

arbetet mellan FTI och Kommunen.

1.10 Om irate annat anges nedan ersatter detta samverkansavtal alla tidigare avtal och

overenskommelser i de fragor som regleras i detta avtal.

2. ~tervinningsstationer

Gene~ellt

2.1 DVS-systemet. DVS-systemet bestar av ett nationellt system av publika, obe-

mannade ~tervinningsstationer for insamling av utsorterat Producentmaterial

fran hushall. En ~tervinningsstation bestar av uppstallda behallare med tre (3)

eiler Hera materialslag som toms regelbundet och dar materialet borttransporte-

ras for materialatervinning.

2.2 ~3e~or~da material. De materialslag/fraktioner, som mottas pa ~tervinningsstat-

ionerna ar i normalfallet:

- Forpackningar av fargat glas samt forpackningar av ofargat glas

- Forpackningar av metall

- Forpackningar av plast

- Forpackningar av kartong/well/papp

- Returpapper {tidningar o dyl.)

Minskning eller utokning av antalet materialslag kan ske genom sarskild over-

enskommelse mellan Parterna. Sadan overenskommelse fordras irate nar 1~ter-

vinningsstation etableras pa PVC eller nar Kommunen onskar nyttja ~tervin-

ningsstation for helt tillfallig uppstallning av behallare for hushail under strejk

eller andra exceptionella forhallanden. FTI ska i samverkan med Elkretsen AB

verka for att skapa forutsattningar aven for insamling av batterier vid Atervin-

ningsstation.

2.3 Dimensionering. FTI dimensionerar verksamheten efter insamling av ovansta-

ende materialsla,g. I det fall Kommunen upplater plats till annan i anslutning till
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Atervinningsstation for insamling av andra avfallsfraktioner (exempelvis kladin-

samling), ska FTI informeras om delta och ett Tillagg till delta avtal forhandlas.

2.4 Insamlingsplatser. I producentansvarsforordningarna for forpackningar och re-

turpapper forutsatts att Kommunen medverkar genom anvisning av insamlings-

platser. En viktig forutsattning for en fungerande insamling av Producentmateri-

al ar alt Kommunen upplater lamplig mark med erforderlig yta for ~tervinnings-

stationerna. Parterna ska gemensamt forsoka firma lampliga insamlingsplatser.

For alt mojliggora detta ska FTI kontinuerligt vid samrad redovisa sina markbe-

hov varefter kommunen ska ge fdrslag till lampliga platser for FTI: s verksam-

het. FTI ska inom tre manader fran det alt plats anvisats meddela Kommunen

om man onskar iansprakta den foreslagna marken for sin insamling. Dar det ar

moj ligt och lampligt ska aven moj ligheten till etablering pa privat mark under-

sokas. Anvisning av plats fritax ej FTI fran kravet pa bygglov och tillstand enligt

aysnitt 2.9, nedan.

2.5 Forhallandet till Fastighetsnara insamling. DVS-systemet kan fran tid till annan

behova kompletteras genom utbyggnad av Fastighetsnara insamling varigenom

FTI pa annat satt an insamling vid ~tervinningsstation samlar in utsorterat Pro-

ducentmaterial, nagot som kan fordra en anpassning av DVS-systemet och en

oversyn av lokaliseringen av stationer. Anpassningen ska syfta till att antalet

~tervinningsstationer kan baseras pa vid tid till annan forekommande faktiska

behov.

2.6 Forhallandet till kommunala planer. Kommunen ska beakta lokalisering av

Atervinningsstationer tidigt i planprocessen for stadsutvecklingsomraden och

vid silt arbete med detaljplaner och oversiktsplaner. Delta for att sakerstalla alt

avfallsplaneringen och producentansvaret kan genomforas. I saraband med om-

arbetning av eller beslut om avfallsplan ska FTI alltid vara remissinstans. Plane-

rade forandringar i avfallsplanen som kan paverka FTI:s verksamhet ska aven pa

ett tidigt stadium tas upp av Kommunen i Parternas samrad.

Etablering utformning och utveckling

2.7 Utformnin~ och kontinuerlig utveckling

2.7.1 FTI ansvarar for etablering av ~tervinningsstationer pa av Kommunen anvisade

platser och darmed sammanhangande kostnader savida inte Parterna traffar an-

nan skriftlig overenskommelse for enskilda etableringar.

2.7.2 FTI ar medvetet om att etablering pa av Kommunen anvisad plats, beroende pa

lokala forutsattningar, i skalig omfattning kan omfatta olika typer av mark-

arbeten och inhagnader inom eller i omedelbar anslutning till Atervinningsstat-

ion.

r
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2.7.3 Utformningen av Atervinningsstationerna, exempelvis inhagnader, ska ske i

samrad med Kommunen. All etablering sker med utgangspunkt fran FTI:s stan-

dard fdr stationsutformning, Bila~a 1

2.7.4 Parternas malsattning ar att samtliga materialslag, enligt punkt 2.2 ovan, ska

vara representerade vid varje ~tervinningsstation och rymmas pa a~ Kommunen

anvisade platser.

2.7.5 Parterna ska kontinuerligt samverka kring lamplig systemutveckling- och sys-

temanpassning och i samrad utreda behovet av nyetableringar av Atervinnings-

stationer for att uppratthalla en god serviceniva for medborgarna.

2.8 Plats

2.8.1 I Bila~a 2 fortecknas de Atervinningsstationer pa kommunal mark som upplats

med nyttjanderatt genom detta avtal. Overenskomna forandringar, nyetablering

alternativt avetablering ska hanteras genom uppdatering av namnda Bilaga 2.

2.8.2 I Bilaga 3 fortecknas ~tervinningsstationer pa icke-kommunal mark. Forand-

ringar, nyetablering alternativt avetablering, ska redovisas pa samrad och note-

ras i samradsprotokoll. Bilagan ska uppdateras om Kommunen begar det.

2.8.3 I Bilaga 4 fdrtecknas Singelstationer, enligt definition i punkt 2.34 nedan, som

FTI:s entreprenorer anvander for insamling utover insamlingen vid Atervin-

ningsstatianer.

2.8.4 Kommunens platsanvisningar ska utga fran och vara anpassade till det behallar-

och insamlingssystem som FTI tillhandahaller samt de fardonstyper som FTI

anvander vid sin insamling inom Kommunen, se narmare Bilaga 1.

2.8.5 Atervinningsstationerna ska hallas tillgangliga for allmanheten vilket ska beak-

tas vid anvisning av plats.

2.9 Tillstand

2.9.1 FTI ar medvetet om att bygglov krays for anordnande av Atervinningsstationer

och att polistillstand ibland erfordras for ianspraktagande av offentlig platsmark

for dessa.

2.9.2 FTI ansvarar for aft alla tillstand fines for samtliga 1~tervinningsstationer som

omfattas av detta avtal samt for kostnader och avgifter for bygglov.

2.9.3 Kopia pa aktuella polistillstand oeh bygglov for .~tervinningsstationer som om-

fattas av detta avtal ska pa begaran oversandas till Kommunens kontaktperson.

2.9.4 I det fall bygglov Loper ut under avtalstiden ska parterna samverka om forlang-

ning av dessa, alternative verka for att firma nya andamalsenliga platser.

2.10 Nytt~j anderatt
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2.14.1 Kommunen upplater genom delta avtal och under detta avtals loptid nyttjande-

ratt till samtliga fran tid till annan av Kommunen anvisade Atervinningsstationer

pa kommunal mark, enligt Bilaga 2.

2.10.2 Nyttj anderatten ar vederlagsfri.

2.10.3 Det aligger Kommunen att verka for alt dess taxebestammelser overensstammer

med detta avtal.

2.10.4 Den mark som omfattas av avtalet far rote anvandas for ands andamal an vad

som framgar av detta avtal.

Drift

2.11 Innebord. Med drift i detta avtals mening ayses tillsyn, stadning, vintervaghall-

ning och underhall av markytor, inhagnader, behallare, informationstavlor och

annat som tillhor ~tervinningsstation.

2.12 Ansvarig. FTI ansvarar i egenskap av verksamhetsutovare for driften av de

Atervinningsstationer som anges i Bilaga 2 och Bilaga 3.

2.13 Omfattning. Drift och tillsyn av Atervinningsstationerna ska ske kontinuerligt

och anpassas efter behov enligt varje enskild stations forutsattningar. Verksam-

heten pa A.tervinningsstation far rote orsaka olagenhet for manniskors balsa eller

annan risk for besokare, rote heller olagenhet for manniskors balsa och miljo i

form av lukt, skadedjur eller Buller enligt gallande normer.

2.14 Stadning. Atervinningsstationerna ska stadas vid behov, d.v.s. sa att stationerna

halls rena fran skrap, annat avfall och fororeningar. Fragan om bantering av

grovsopor saint sack- och karlavfall regleras i punkt 7, nedan. Stadning sker i

normalfallet pa vardagar. Stadningen omfattar barmarksrenhallning och aterstal-

lande efter nedskrapning av FTI: s materialfraktioner. Stadomrade ar, forutom

den sammanhangande yta som utgor sjalva uppstallningsplatsen for behallarna

aven det omrade direkt utanfor derma vacs nedskrapning uppenbart harror fran

.~tervinningsstationen. I sambaed med stadning ska Producentmaterial laggas i

behallarna pa Atervinningsstationen. Dar behov foreligger ska stadning aven ske

under behallarna, dvs. att behallarna lyfts bort och omradet stadas.

2.15 Snorojning. Vintervaghallning ska ske vid behov och omfattar snorojning och

halkbekampning pa Atervinningsstationerna. 4m vinterhallning av tillfartsvagar

skots av Kommunen ska detta ske pa sadant salt att tillfart till Atervinningsstat-

ionerna genom plogvallar eller annars rote hindras.

2.16 Klotterhantering. Insamlingsbehallare och forekommande inhagnader ska hallas

rena och vaxa fria fran kiotter, affischer m,m. Kommunen ar inforstadd med de

tekniska begra.nsningar som rader vid vaderforhallanden med regn eller kyla.

U"
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2.17 Informationsskylt. FTI ska se till att den lokala information som ska tillhandhal-

las vid varje Atervinningsstation ar tydlig och aktuell.

2.18 Egenkont~oll. FTI ska uppratta egenkontrollprogram for driften av ~tervin-

ningsstationerna enligt ovan, Bila~a 5. Egenkontrollprogrammet ska vara an-

passat efter verksamhetens omfattning och art och vid behov kunna diskuteras

vid samradsmote.

Tomning

2.19 FTI ansvarar for att behallare toms med sadan frekvens att de inte blir overfulla.

2.20 I sambaed med tomning ska Producentmaterial som lagts utanfor behallare lag-

gas i behallarna.

2.21 Tomning av behallare ska utforas pa ett salt som uppfyller de regler och normer

som foljer av Miljobalkens bestammelser eller annars av lag eller andra fore-

skrifter. Tomning ska ske pa ett satt som fdrebygger skaderisker.

2.22 Tomning ska under normala forhallanden ske mellan klockan 06:00 — 22:00, for

glasforpackningar klockan 07:00 — 22:00. Tidpunkten for tomning pa enskilda

stationer/for enskilda fraktioner kan komma att inskrankas genom beslut av

Kommunen om verksamheten fororsakar vasentlig storning for boende och

verksamheter samt det erfordras for uppfyllandet av de regler och normer som

foljer av Miljobalkens bestammelser eller annaxs av lag eller andra foreskrifter.

Overenskommelse om begransning av tomningstider pa enskilda ~tervinnings-

stationer kan aven regleras i sarskilt Tillagg till delta avtal.

2.23 Tidpunkten for tomning kan aven begransas av myndighetsbeslut med stod av

lag eller foreskrifter.

Underhall

2.24 Omfattning. Underhallsansvaret omfattar erforderligt underhall av markytor,

behallare, skyltar och staket pa samtliga i Bilagorna 2 och 3 fran tid till annan

angivna ~tervinningsstationer.

2.25 Ansvar. Om inte annat overenskoms genom sarskilt Tillagg till detta avtal an-

svarax FTI for allt underhall enligt ovan.

~tertagande, avetabler~ing och flyttning

2.26 Kommunalt atertagande av mark

2.26.1 Kommunen tiger under visa forutsattningar raft att aterta mark for Atervin-

ningsstation dar nyttj anderatt upplatits, namligen ear;

(i) atertagande av marken ar av sarskild vikt for Kommunen,
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(ii) Kommunen kan anvisa annan likvaxdig mark,

(iii) Kommunen kan fardigstalla ~tervinningsstation pa derma mark utan

annan kostnad for FTI an flyttningen av behallare.

Om likvardig mark i undantagsfall och pa grand av extraordinara omstandighet-

er inte skulle kunna erbjudas som ersattning for den station som behover atertas,

ska Parterna gemensamt firma en losning pa den uppkomna situationen.

2.26.2 ~tertagande av mark enligt ovan far ske sedan FTI erhallit nodvandiga tillstand

for den likvardiga plats som saledes anvisats och fardigstallts.

2.26.3 Vid atertagande av mark ska Kommunen pa egen bekostnad svara fdr att maxken

aterstalls saint pa ett lampligt salt informera medborgarna om fdrandringen via

hemsida etc.

2.26.4 Utover ratten till atertagande av mark enligt ovan tiger Kommunen raft att for

egen eller annan ledningsrattshavares rakning tillfalligt to i ansprak markomrade

for Atervinningsstation om omradet behovs for underhall av ledningar m.m.

Anmalan om behov att disponera markytan gors av Kommunen till FTI i sa god

tid som mojligt.

2.26.5 Kommunen tiger alltid ratt att aterta markomrade for Atervinningsstation om

polistillstand eller bygglov enligt avtalspunkt 2.9 saknas for verksamheten, dock

med beaktande av Parternas samverkan kring en losning i dessa fall enligt punkt

2.9.4. I forekommande fall ska FTI avtrada markomradet senast en manad efter

att Kommunen skriftligt gjort framstallan harom.

2.26.6 Om det krays for att undvika stone skada pa egen eller annans egendom, und-

vika omfattande olagenheter eller det annars foreligger synnerliga skal for ome-

delbara raddningsatgarder eller andra atgarder for att undvika eller undanroja ef-

fekterna av eller riskerna for sadana omfattande skador och olagenheter, tiger

Kommunen raft att omedelbart to i ansprak markomradet under den tid som er-

fordras. Vid sadant ianspraktagande ska Kommunen se till att intranget sa langt

mojligt begransas.

2.27 FTI.•s avetable~ing av ~tervinningsstationer

2.27.1 FTI ska efter egen bedomning och efter samrad med Kommunen dar skalen for

systemforandringen redovisas, aga raft att avetablera ~tervinningsstation om

derma inte langre behovs i FTI:s insamlingssystem.

2.27.2 Vid avetablering av en ~tervinningsstation pa FTI:s initiativ ska FTI pa egen

bekostnad svara for att den ianspraktagna marken aterstalls i ursprungligt skick

och halls stadad under en manad efter avflyttning.

2.27.3 Genomforandet av avetablering ska ske i samrad mellan Parterna. Efter aveta-

bleringen ar genomford ska Kommunen tillsammans med FTI genomfora en

slutbesiktning, varvid noterade brister ska tinges saint atgardsplan beslutas.
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2.28 Flyttning av ~tervinningsstatione~

2.28.1 Endera Part kan begara flyttning av ~tervinningsstation. Flyttning av ~tervin-

ningsstation ska vara foremal for samrad. Vad som ovan sagts om etablering av

nya stationer respektive atertagande och avetablering ska i tillampliga delay

galla aver for flyttning, beroende av vilken Part som tagit initiativet till flytt-

ningen.

2.28.2 Kostnaderna for flyttning av Atervinningsstation enligt fdregaende avtalspunkt

ska baras av den Part som began sadan.

2.28.3 4mlokalisering av Atervinningsstation ti11 foljd av att tillfalligt bygglov lopt ut

och ej medgivits for forlangning ska hanteras som en nyetablering.

Sdrskilt om singelstationer~

2.29 FTI och berorda producentsammanslutningar nyttjar vid sidan av ~.VS-systemet

vissa s.k. singelstationer for kompletterande insamling.

2.30 En singelstation fyller en motsvarande funktion som en Atervinningsstation men

ar en uppstallningsplats for atervinningsbehallare day endast 1-2 fraktioner (van-

ligtvis glas och tidningar) ar representerade.

2.31 For etablering och drift av singelstationer svarar enligt ingangna avtal berorda

insamlingsentreprenorer. FTI atar sig dock att svara for registerhallning, erfor-

derligt samrad samt klagomalshantering aven kring singelstationer.

2.32 FTI ar sjalvt rote verksamhetsutovare for singelstationer och darmed rote raft

part for hantering av mark- och tillstandsfragor kring dessa. FTI atar sig emeller-

tid gentemot Kommunen att tillse att ansvarig entreprenor skoter sina ataganden

aven vid singelstationerna.

3. Behallare

3.1 Behallarna pa ~tervinningsstationerna ska sa langt som mojligt ha enhetlig fang

och vara forsedda med tydlig och enhetlig information om fraktioner och sorte-

ringsanvisningar. Pa varje 1~tervinningsstation ska enhetlighet tillampas vad gal-

ler val av behallartyp.

3.2 Vid val av behallare och tomningstekniker ska Basta mojliga miljonytta efter-

stravas.

3.3 Vid utformning av insamlingsbehallare samt vag till dessa ska hansyn tas till de

lagkrav som fran tid till annan stalls pa anpassning till medborgare med funkt-

ionshinder.

3.4 I det fall Kommunen hay onskemal om underjordsbehallare, sopsug eller annan

extraordinar behallarlosning som avviker fran FTI:s normala behallar- eller in-

samlingssystem room Kommunen och Kommunen ar beredd att to merkostnaden
P~
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for delta, ska mojligheten till och de narmare villkoren och forutsattningarna fdr

en sadan losning forhandlas i sarskild ordning i form av sarskilt Tillagg till detta

avtal. Vid forhandlingar om sadana behallarlosningar ska hansyn tas till (i) de

kvaliteter pa det insamlade Producentmaterialet som den aktuella losningen ger

for berorda materialslag samt (ii) till att de materialslag som inte kan hanteras

via dessa losningar fortsatt kan hanteras room ramen for ett tillrackligt utbyggt

~V S-system.

4. Verksamhetsforpackningar

4.1 Producenterna ska enligt producentansvarsforordningarna se till alt det firms

lampliga insamlingssystem till vilka hushall och andra forbrukare kan lamna ut-

sorterat Producentmaterial.

4.2 Den insamling av Producentmaterial som sker via AVS-systemet, genom Fas-

tighetsnara insamling och via Singelstationer ar helt inriktad pa Producent-

material som sorterats ut fran hushallen och ar rote aysedd eller dimensionerad

for verksamheter.

4.3 Producentmaterial fran andra forbrukare an hushallen samlas idag vanligen in

via fastighetsnara system dar foretag, storhushall och andra verksamheter teck-

nar abonnemang direkt med de foretag som tillhandahaller tjanster room omra-

det.

4.4 Utover den fastighetsnara insamling som redan forekommer ska FTI utifran be-

hov verka for alt de verksamheter som sa onskar kostnadsfritt kan avlamna Pro-

ducentmaterial vid nagon eller nagra fria mottagningspunkter i kommunen. Par-

terna ska room ramen for sin samverkan utva.rdera behovet av och lampliga plat-

ser for sadana fria mottagningspunkter.

4.5 Parternas samverkan kring fria insamlingspunkter enligt ovan ska aven ayse

utformningen av den information som behover ges till berorda verksamheter.

5. Samverkansform

Sam~^ad

5.1 Enligt gallande miljolagstiftning ska producenterna och Kommunen samrada i

syfte alt med hansyn till lokala forhallanden samordna hanteringen av Produ-

centmaterial med Kommunens overgripande ansvax for avfallshanteringen i

kommunen. Samradet ar ett forum for informationsutbyte och overlaggningar

om systemfragor room omradet. Med utgangspunkt fran detta samrad har Par-

terna sett det som naturligt alt en kontinuerlig gemensam uppfoljning sker av det

samarbete och de fragor och forhallanden som Parterna etablerat genom delta

samverkansavtal.



5.2 Parterna ska tillse att raft personer fran respektive Part kallas till och narvarar

vid samradet. Vardera Part bar sjaly sing kostnader for samrad.

5.3 Parterna atar sig att informera samtliga berorda inom sina respektive organisat-

ioner om vad som forekommit och diskuterats vid samrad samt tillse att berorda

fragor folj s upp och forankras.

5.4 Samradsmoten ska hallas minst en gang per ar om rote Parterna enas om annat

och i ovrigt da nagon av Parterna pakallar det.

5.5 FTI ar sammankallande och ordforande for det arliga samradet. Vid det arliga

samradet ska samtliga samaxbetsfragor avhandlas med utgangspunkt fran den

staende dagordning som bilagts delta avtal som Bilaga 6. Dagordning fdr ovriga

saxnrad sammanstalls av den Part som kallar till motet.

5.6 Samtliga samradsmoten ska protokollforas genom FTI:s forsorg och justeras av

Kommunen.

Kontaktpersoner i avtalsfragor

5.7 FTI ska utse en behorig representant som foretrader FTI i fraga om tillampning

och uppfoljning av delta avtal. Kommunen ska i sin tur utse en behorig repre-

sentant i forhallande till FTI. Parternas kontaktpersoner vid avtalets ingaende

framgar av punkt 5.8 — 5.9. Vid andringar ska den andra Parten underrattas om

detta.

5.8 Kontaktperson och kontaktuppgifter for FTI: Ansvarig regionchef; telefon 08-

56614400; e-post skovde@ftiab.se.

5.9 Kontaktperson och kontaktuppgifter for Kommunen: Anna Moller, enhetschef

projektenheten; telefon 0500-49 80 00; anna.moller@skovde.se.

Rapporter

5.10 Kommunen kan till samradsmote onska rapportering av forhallanden av sarskilt

intresse for Kommunen. Rapportering av insamlade mangder fran foregaende

kalenderar ska ske senast den 1 mars arligen. Overenskommelse om rapporte-

ring utover den som forekommer vid samradsmoten regleras i forekommande

fall genom sarskilt tillagg.

6. Information till och fran hushallen

6.1 Information till och kommunikation med enskilda medborgare om insamlings-

och atervinningssystemen for Producentmaterial och annat avfall ar viktiga

verktyg for Parterna alt uppna sina overgripande mal.
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Kommunens informationsansva~

6.2 Kommunen tar genom delta avtal pa sig ett overgripande ansvar for en samman-

hallen information till allmanheten rorande DVS-systemet i kommunen. Detta

informationsansvar omfattar aven Atervinningsstationer pa icke-kommunal

mark saint singelstationer saint oversiktlig information om insamling av Produ-

centmaterial fran verksamheter.

6.3 Kommunens informationsansvar ska aven ayse grundlaggande legala krav pa

allmanheten alt sortera ut forpackningar m.m. fran ovrigt avfall for alt minimera

mangden Producentmaterial i hushallsavfallet.

6.4 Kommunen ansvarar vidare for alt hushallen och andra forbrukare ges sorte-

ringsanvisningar for Producentmaterial i overensstammelse med detta avtal.

FTI.'s informationsansvar

6.5 FTI ansvarar for informationen vid varje Atervinningsstation. Informationen ska

vara tydlig, lattillganglig och aktuell saint innehalla:

- Sorteringsanvisningar

- Uppgift om telefon, e-postadress saint internetadress till FTI

for allmanhetens fragor och eventuella klagomal.

Informationen tar sin utgangspunkt i FTI: s standard for stationsutformning.

6.6 FTI ska inom ramen for sin nationella verksamhet och sin informationsplan

svara for allman opinionsbildande information om insamlingen av Producent-

material.

6.7 Till mojliggorande av information till hushallen ska FTI omgaende informers

om

- etablering av ~tervinningsstation pa icke-kommunal mark

- omlokalisering/borttagande av ~tervinningsstationer.

6.8 FTI ansvarar for information till verksamheter.

6.9 FTI ska forse Kommunen med den information Kommunen behover infor sin

informationsgivning till medborgarna enligt punkt 6.2 - 6.4 ovan.

Informationsvagar for felanmalan

6.10 FTI ska halls beredskap for alt to emot klagomal och felanmalningar fran all-

manheten ayseende FTI:s insamlingssystem. Kommunen ska informeras om

kontaktuppgifter m.m. for derma felanmalan.

6.11 Kommunen ska till FTI omgaende vidarebefordra felanmalningar och klagomal

som felaktigt inkommit till Kommunen ayseende FTI:s insamlingssystem.
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7. Grovsopor, kart- och sacka~fall vid ~tervinningsstationerna

7.1 Nedskrapning vid Atervinningsstationerna, sasom att allmanheten obehorigen

lamnar grovsopor, karl- och sackavfall eller liknande ar ett problem bade for

Kommunen och for FTI da forekomsten av sadant avfall pa ~tervinningsstation-

erna, oaktat vem som bar ansvaret for detta, inverkar menligt pa forhallandena

vid dessa. Aven antalet AVC, deras lokalisering och oppettider har erfarenhets-

massigt visat sig paverka graden av nedskrapning, varfor Kommunen atar sig att

halla erforderlig service pa detta omrade. Parterna har dartill enats om en sam-

verkan dar FTI ombesorjer borttransport och Kommunen tar hand om materialet

enligt avtalspunkt 7.2. nedan.

7.2 Parterna ar overens om att FTI utan krav pa ersattning, ska bortforsla grovsopor

och liknande, som felaktigt lamnats vid ~tervinningsstation till Kommunens

~tervinningscentral eller annan plats som Kommunen anvisar, under forutsatt-

ning att

(i) borttransport kan ske med konventionellt fordon,

(ii) det bortforslade avfallet far lamnas kostnadsfritt utan krav pa annan sor-

tering an den som anges i punkt 7.3 nedan, samt

(iii} avfalleti rote klassas som farligt

Bantering av karl- och sackavfall vid ~tervinningsstation regleras i 7.4.

7.3 Materialet som enligt foregaende punkt transporteras till Kommunens ~tervin-

ningscentral eller dylikt ska lamnas sorterat i de fraktioner och i de mottag-

ningsbehallare som l~tervinningscentralen haller enligt dar gallande anvisningar.

Med sorterat i derma avtalspunkts mening ayses sadan grundlaggande sortering i

de olika avfallsfraktioner som hanteras vid aktuell PVC och som efter en okular

bedomning enkelt later sig goras vid avlamnandet av det ihopsamlade material

som patraffats vid ~tervinningsstationerna.

7.4 Parterna ar vidare overens om att FTI utan krav pa ersattning ska bortforsla karl-

och sackavfall som felaktigt lamnats vid ~tervinningsstationerna samt att i av-

vaktan pa hamtning forvara sadant avfall i karl som I~ommunen eller Kommu-

nens entreprenor tillhandahaller for forvaring och hamtning av sadant avfall.

Kostnaden for abonnemang av sadant karl samt tomning och borttransport av

detta hushallsavfall ska baras av FTI.

7.5 Parterna ska samrada om lamplig hantering av farligt avfall och darvid utga fran

gallande lagregler pa omradet.

7.6 FTI ska tillse att material for vilket det rader producentansvar isambaed med

stadning 1aggs i behallarna pa 1~tervinningsstationerna.

n

~~
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7.7 I de fall aterkommande problem med grovavfall eller karl- och sackavfall (ned-

skrapning} uppstar vid viss eller vissa ~tervinningsstationer ska Kommunen, i

samrad med FTI, vidta sarskilda informationsatgarder.

S. Tillsyn

8.1 Kontrollen over FTI: s verksamhet kan med fordel ske genom en kombination av

FTI: s egenkontroll, diskussion av uppmarksammade missforhallanden pa sam-

rad samt Kommunens tillsyn i egenskap av tillsynsmyndighet, dar sadan tillsyn

ar befogad.

8.2 FTI ska lopande kontrollera sin verksamhet med utgangspunkt fran framtaget

egenkontrollprogram, Bilaga 5.

8.3 Vid kommunens tillsyn over FTI:s verksamhet ska vederborlig hansyn tas till

forekomsten av FTI:s egenkontrollprogram samt forekomsten eller aysaknaden

av noterade missforhallanden.

8.4 Om Kommunen har synpunkter pa egenkontrollprogrammets utformning och

omfattning kan dessa framforas pa samradsmoten. Aven tillsynen ska kunna

diskuteras vid samradsmoten. Kommunen ska tillse att tillsynsmyndigheten ges

information och bereds mojlighet att delta vid mote dar dessa fragor diskuteras.

8.5 Regleringarna i detta aysnitt 8 ovan ska uppfattas som en av parterna efterstra-

vad ordning for kvalitetssakring av FTI:s verksamhet i kommunen och for moj-

ligheten kring en kontinuerlig dialog i dessa fragor. Inget i detta aysnitt ska tol-

kas som en inskrankning i tillsynsmyndighetens lagenliga skyldighet att utova

myndighet i form av tillsyn enligt gallande forfattningsbestammelser.

9. Avtalstid

9.1 Avtalet galler fran och med dagen for undertecknande till 2017-06-30. Avtalet

forlangs darefter med en femarsperiod savida inte nagon av Parterna lamnat en

skriftlig uppsagning av avtalet. Sadan uppsagning ska ske senast 12 manader

fore avtalstidens utgang. Vid forlangningsperiodens utgang upphor avtalet utan

foregaende uppsagning med mindre an att Parterna traffar overenskommelse om

annat.

9.2 Avtalet kan sagas upp till omedelbart upphorande om den andre Parten upprepat

eller i allvarlig grad asidosatter vasentliga forpliktelser enligt detta avtal och ef-

ter skriftlig anmodan, som ska vara preciserad, rote vidtar rattelse room skalig

tid darefter.
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10. ~vrigt

Ansvar~or' skador

10.1 Vid avvikelse fran avtalade forpliktelser ska den forfordelade Parten ha ratt att

begara att den andre fullgor sina ataganden pa egen bekostnad, varvid den fe-

lande Parten ska beredas skalig tid for sadan fullgorelse. Parterna ska darutover

vid avtalsbrott ersatta varandra for skada som den andra lidit till foljd av avtals-

brottet enligt gallande rattsregler om skadestand i kontraktsforhallanden. I den

man parterna traffat sarskild overenskommelse om viten vid visa forseelser ska

sadant vite galla istallet for ratten till skadestand.

10.2 Dm nagon av Parterna drabbas av skadestandskrav fran tredj e man ska det slut-

liga ansvaret Parterna emellan fordelas med utgangspunkt fran Parternas respek-

tive ansvar i detta avtal.

10.3 ~mstandigheter utanfor Parts kontroli, som icke orsakats av Parten eller annan

for vilken Parten svarar, och som icke heller med iakttagande av skalig aktsam-

het kunnat undvikas, ska anses utgora befrielsegrund, darest de intraffar sedan

avtalet slutits och hindrar avtalsforpliktels~rnas fullgorande samt ej rimligen

kunnat forutses av parten. Befrielsegrund anses foreligga sa lange nagon har

ovannamnd omstandighet visas utgora hinder for fullgorande.

10.4 Befrielsegrund ma ej aberopas med mindre an att Parten kan visa, att han vidta-

git a11a skaliga atgarder for att begransa hindrets inverkan och, sedan hindret

upphort, forsokt inhamta forlorad tid. Befrielsegrund ma ej heller aberopas med

mindre an att Parten utan oskaligt uppehall skriftligen underrattat den andre Par-

ten om att sadan omstandighet intraffat samt om hindrets beraknade verkan.

Forsaking

10.5 Parterna atar sig att under avtalstiden teckna och vidmakthalla erforderliga an-

svarsforsakringar for sitt ansvar enligt detta avtal och ska vid anmodan fran den

andre Parten uppvisa kopia pa forsakringsbrev.

Dmforhandling

10.6 Om gallande lagstiftning eller myndighets foreskrifter andras pa ett sadant satt

att forutsattningarna for detta avtal vasentligen forandras tiger endera parten ratt

att skriftligen pakalla omforhandling av avtalet. I det fall overenskommelse inte

traffas senast sex (6) manader efter det att omforhandlingen pakallats tiger part

ratt att skriftligen saga upp avtalet till upphorande efter sex (6) manader fran

delgivning av sadan uppsagning. Under uppsagningstiden gaper avtalets villkor

oforandrade.
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10.7 Skulle Kommunfullmal~tige i strid med Parternas overenskommelse i punkt

2.10, fatta beslut om annan taxa alter FTI saga upp avtalet for omforhandling,

varvid reglerna i punkt 14.6 ska aga motsvarande tillamplighet.

Offentlighet och sek~etess

14. $ Genom detta samverkansavtal etablerar Parterna ett nara, transparent och fortro-

ligt samarbete som till del kan inrymma moment som FTI kan betrakta som af-

farshemligheter och som kan omfattas av sekretess enligt offentlighets- och sek-

retesslagen (2009:400}. Kommunen atar silt darfor att i forekommande fall sek-

retessprova utomstaendes begaran att to del av uppgifter om FTI: s verksamhet

som framkommit under Parternas samarbete.

Overlatelse av avtalet

10.9 Parts rattigheter och skyldigheter enligt avtalet kan rote overlatas till tredje man

utan den andre Partens godkannande.

10.10 FTI ska oaktat vad som sags i foregaende avtalspunkt alltid aga ratt att helt eller

delvis overlata sina rattigheter och skyldigheter enligt avtalet till i avtalspunkt

1.4 namnda agar- och samverkansbolag. Vid partiell overlatelse ska tilltradande

materialbolag darvid overta de rattigheter och skyldigheter som ar hanforliga till

det bolagets materialansvar. FTI har i fall av sadan overlatelse en skyldighet att i

god tid fore overlatelsen meddela Kommunen detta.

Behorighet att unde~teckna

10.11 Parterna forsakrar att de infor undertecknandet av detta avtal inhamtat de god-

kannanden och formella beslut som fordras room respektive Parts organisation,

varvid i FTI: s fall aven awes agar- och samverkansbolag enligt punkt 1.4 ovan

samt att den som undertecknar avtalet a deras sida ar behorig att gora detta.

Tvist

10.12 Tvist i anledning av detta avtal ska provas av svensk allman domstol, med

Tingsratten i Kommunen, eller den tingsratt som ligger narmast belagen Kom-

munen som forsta instans.

A 6i



Detta avtal, som bestar av sjutton (17) sidor, en bilageforteckning och sex (6) bilagor,

tva (2) tillagg hax upprattats i tva (2) exemplar av vilka Parterna tagit var sift.

Stockholm den ~~/J/ 2014

Forpacknings och Tidningsinsamlingen AB

.-

~:

Kent Carlsson, VD

Skovde den '~ /,~ 2014

Skovde Kommun

Eva Darolf Linnros,

Samhallsbyggnad



18 (18)
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå medborgarförslaget. 
 

Bakgrund 

Kommunmedborgaren Benny Sikter föreslår i ett medborgarförslag att 

kommunfullmäktige vid sina möten ska ha rutinen att ge godtagbara skäl för de 
yrkanden man gör. 
 

Förvaltningen noterar inledningsvis att det torde kunna sägas höra till ovanligheterna 
att någon yttrar sig och yrkar bifall till ett förslag utan närmare motivering eller 
yttrande kring varför man stödjer det. I vad mån ett yrkande anses dåligt motiverat 

torde det därtill vanligen uppmärksammas av de som motsätter sig detsamma med 
tillkommande debatt som följd.  
 

Detta sagt så faller det ytterst på ordföranden att leda sammanträdet och säkerställa att 
ärendena är kungjorda och beredda. Om överläggning vidtar efter att ärendet 

presenterats ska ordföranden tillse att de som begärt ordet också bereds tillfälle att 
yttra sig (jmf. RÅ 1971 ref. 55). Under överläggningen kan framföras såväl formella 

yrkanden (t.ex. återremiss och bordläggning) som sakyrkanden och i vad fall båda 
formerna av yrkanden framförts så prövas, av naturliga skäl, de formella yrkandena 
först.  
 

I den utsträckning ärendet ska avgöras vid sammanträdet är ordföranden skyldig att 
ställa proposition på de sakyrkanden som framförts under överläggningen (jmf. 

Lindquist, Losman, Lundin & Madell, Kommunallagen [30 januari 2017, Zeteo] 
kommentaren till 5 kap. 40-45 §§). 
 



 

 

 2 

Det finns två situationer i vilka ordföranden kan vägra lägga fram ett förslag till beslut. 

Av 5 kap 45 § 1 st. Kommunallagen (KL) följer att ordföranden skall vägra lägga fram ett 
förslag till beslut om ordföranden anser att förslaget innebär att ett nytt ärende väcks. 
Av andra stycket i samma paragraf framgår att ordföranden får vägra att lägga fram ett 

förslag till beslut om denne anser att förslaget skulle leda till ett beslut som strider mot 
lag eller annan författning. I det sistnämnda fallet kan fullmäktige ändock besluta att 
förslaget ska läggas fram.  
 

Utöver ovan nämnda situationer saknas möjlighet för ordföranden att vägra ställa 
proposition på framställda förslag och det kan därvid noteras att såväl vägran att låta 
ledamöterna yttra sig som att vägra ställa proposition på framställda förslag kan 

föranleda att fullmäktiges beslut upphävs såsom ej tillkommet i laga ordning (jmf. t.ex. 

RÅ 1952 ref. 22 och RÅ 1987 not. 27). Följaktligen kan inte heller medborgarförslaget 
efterkommas varför förvaltningen föreslår att det avslås. 
 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om att man vid kommunfullmäktiges möten ska ha 

rutinen att ge godtagbara skäl för de yrkanden man gör 
Medborgarförslag om att man vid kommunfullmäktiges möten ska ha rutinen att ge 

godtagbara skäl för de yrkanden man gör 
 
 

Skickas till 

Förslagsställaren                                 
Tobias Carlgren, stadsjurist 
 

 
 

 





 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskottSkövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KSAU § 189/17 
Svar på medborgarförslag om att man vid kommunfullmäktiges möten ska 
ha rutinen att ge godtagbara skäl för de yrkanden man gör 
KS2017.0041 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 189/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 176/17 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå medborgarförslaget. 

 

Bakgrund 

Kommunmedborgaren Benny Sikter föreslår i ett medborgarförslag att 

kommunfullmäktige vid sina möten ska ha rutinen att ge godtagbara skäl för de 

yrkanden man gör. 
 
Förvaltningen noterar inledningsvis att det torde kunna sägas höra till ovanligheterna 
att någon yttrar sig och yrkar bifall till ett förslag utan närmare motivering eller 

yttrande kring varför man stödjer det. I vad mån ett yrkande anses dåligt motiverat 
torde det därtill vanligen uppmärksammas av de som motsätter sig detsamma med 
tillkommande debatt som följd.  

 
Detta sagt så faller det ytterst på ordföranden att leda sammanträdet och säkerställa att 
ärendena är kungjorda och beredda. Om överläggning vidtar efter att ärendet 

presenterats ska ordföranden tillse att de som begärt ordet också bereds tillfälle att 
yttra sig (jmf. RÅ 1971 ref. 55). Under överläggningen kan framföras såväl formella 
yrkanden (t.ex. återremiss och bordläggning) som sakyrkanden och i vad fall båda 
formerna av yrkanden framförts så prövas, av naturliga skäl, de formella yrkandena 

först.  
 
I den utsträckning ärendet ska avgöras vid sammanträdet är ordföranden skyldig att 

ställa proposition på de sakyrkanden som framförts under överläggningen (jmf. 
Lindquist, Losman, Lundin & Madell, Kommunallagen [30 januari 2017, Zeteo] 
kommentaren till 5 kap. 40-45 §§). 
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Det finns två situationer i vilka ordföranden kan vägra lägga fram ett förslag till beslut. 

Av 5 kap 45 § 1 st. Kommunallagen (KL) följer att ordföranden skall vägra lägga fram ett 
förslag till beslut om ordföranden anser att förslaget innebär att ett nytt ärende väcks. 
Av andra stycket i samma paragraf framgår att ordföranden får vägra att lägga fram ett 

förslag till beslut om denne anser att förslaget skulle leda till ett beslut som strider mot 
lag eller annan författning. I det sistnämnda fallet kan fullmäktige ändock besluta att 
förslaget ska läggas fram.  
 

Utöver ovan nämnda situationer saknas möjlighet för ordföranden att vägra ställa 
proposition på framställda förslag och det kan därvid noteras att såväl vägran att låta 
ledamöterna yttra sig som att vägra ställa proposition på framställda förslag kan 

föranleda att fullmäktiges beslut upphävs såsom ej tillkommet i laga ordning (jmf. t.ex. 

RÅ 1952 ref. 22 och RÅ 1987 not. 27). Följaktligen kan inte heller medborgarförslaget 
efterkommas varför förvaltningen föreslår att det avslås. 

 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om att man vid kommunfullmäktiges möten ska ha 

rutinen att ge godtagbara skäl för de yrkanden man gör 
Medborgarförslag om att man vid kommunfullmäktiges möten ska ha rutinen att ge 

godtagbara skäl för de yrkanden man gör 
 
 

Skickas till 

Förslagsställaren                                 
Tobias Carlgren, stadsjurist 
 

 



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-04-18  

Diarienummer: KS2015.0027-6   

Handläggare: Emma Friberg 
 

      Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Svar på motion Vuxna på stan i Skövde 

 

Förslag till beslut

Bakgrund



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-04-18  

Diarienummer: KS2015.0027-6   

Handläggare: Emma Friberg 
 

 

Handlingar

Skickas till



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 114/17 
Svar på motion om Vuxna på stan i Skövde 
KS2015.0027 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-05-03 109/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 114/17 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen är besvarad. 
 

Bakgrund 

Sverigedemokraterna i Skövde har lämnat in en motion angående kommunalt stöd till 

”Vuxna på stan i Skövde”. Sverigedemokraterna yrkar på att Skövde kommun inför ett 

system för ekonomisk kompensation till föreningar vars vuxna ställer upp som 
nattvandrare för ”Vuxna på stan i Skövde”. 
 

Det pågår ett arbete på tjänstemannanivå som syftar till att ta fram förslag till ett antal 
åtgärder som tillsammans ska skapa en ökad trygghet och säkerhet i Skövde kommun. 

Ett förslag till åtgärd är en pilotverksamhet med så kallade trygghetsvärdar. Målet för 

trygghetsvärdarna är att bidra till minskat våld, vandalisering och negativa 
grupperingar. Trygghetsvärdarna är kommunanställda personer som jobbar kvällar 
och nätter och rör sig omkring i kommunen och slår larm när de ser något som inte 

står rätt till. De ska genom sin närvaro förebygga brottslig verksamhet, men har inte 
några polisbefogenheter och är inte heller några väktare. Trygghetsvärdarna ska 

arbeta mot oönskade händelser och för ökad trygghet för alla som bor, verkar eller 

vistas i kommunen. Avsikten är att även involvera ideella krafter i den föreslagna 
pilotverksamheten Trygghetsvärdar där även samverkan med ideella föreningar kan 
ske.  
 

Den sammanvägda bedömningen är att, eftersom det i nuläget inte finns någon ideell 
förening bildad och att det i kommunen redan planeras för ett arbete med 
trygghetsvärdar, föreslå kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 

Beredningen medborgare och folkhälsas synpunkter 
Beredningen konstaterar att Vuxna på stan i Skövde inte finns längre och diskuterar 

värdet av föreningslivets engagemang i liknande sammanhang. Beredningen ser 
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positivt på förslaget om trygghetsvärdar och ser gärna att föreningslivet och 

civilsamhället involveras i verksamheten i framtiden. 
 

Handlingar 

TU Svar på motion om Vuxna på stan i Skövde 
Motion om kommunalt stöd till vuxna på stan (SD) 
 

Skickas till 

Tobias Andersson (SD)               Jonas 

Plato, säkerhetsstrateg      
                      

Motionären 

 

 
 

 



 

 

Motion  

Kommunalt stöd till ╊Vuxna på stan i Skövde╊ 

 

Vuxna på stan i Skövde är en ideell förening som försöker fylla ett genomgått syfte. De nattvandrar i 

Skövde stad vid större tillställningar, då behovet upplevs behövas. Detta för att finnas ute på gatorna 

vid tillfällen då minderåriga kan komma i kontakt med alkohol, många gånger för första gången. 

Matfestivalen, skolavslutningar och Valborg är exempel på tillfällen då Vuxna på stan finns att hitta 

på Skövdes gator.  Få ungdomar under 18 år dricker framför ögonen på en vuxen, än färre framför en 

vuxen de känner eller har kopplingar till. Med det sagt råder nog inga tvivel om att de 

ざﾐ;デデ┗;ﾐSヴｷﾐｪ;ヴざ ゲﾗﾏ vuxna på stan i Skövde genomför bör ses som både strategiska och välriktade.  

Nattvandring av detta slag är ett viktigt sätt att förstärka tryggheten inte bara för ungdomarna i fråga 

utan även för deras föräldrar och andra som befinner sig på Skövdes gator vid dessa tillfällen. Alla är 

nog ense om de fördelar som Vuxna på stan i Skövde innebär. Trots det har det i media rapporterats 

om att den ideella föreningen går på knäna. Vid flertalet tillfällen har styrelsemedlemmar vittnat om 

att de är underbemannade ﾗIｴ ;デデ SW ｴ;ヴ ゲ┗Cヴデ ;デデ ヴWﾆヴ┞デWヴ; ﾐ┞; ざ┗;ﾐSヴ;ヴWざく 1 Detta är något som 

Sverigedemokraterna i Skövde ser allvarligt på eftersom en minskad vuxennärvaro i Skövde vid 

tillställningar av tidigare nämnda slag innebär en ökad otrygghet.  

Sverigedemokraterna i Skövde har en idé om att Skövde kommun kan ge ekonomisk kompensation 

till föreningar vars engagerade vuxna, föräldrar, tränare med mera, ställer upp som nattvandrare. 

Detta i ett försök till att öka intresset bland vuxna att faktiskt ta ansvar och gå ut och nattvandra när 

behov finns. På detta sätt så blir alla vinnare, Skövdes föreningsliv kan förbättra sin ekonomi, Skövdes 

ungdomar blir tryggare och Skövde kommun motarbetar på så sätt diverse tråkigheter så som 

skadegörelse och att unga råkar illa ut på andra sätt.  

Mot bakgrund av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna på 

- att Skövde kommun inför ett system för ekonomisk kompensation till föreningar vars vuxna 

ställer upp som nattvandrare aﾜヴ ざV┌┝ﾐ; ヮC ゲデ;ﾐ ｷ Sﾆﾜ┗SWざく  

 

Tobias Andersson  

Gruppledare Sverigedemokraterna 

 

                                                           
1
 http://www.skovdenyheter.se/artikel/19375/nattvandrare-skapar-trygghet-under-matfestivalen 

 



 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskottSkövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KSAU § 109/17 
Svar på motion om Vuxna på stan i Skövde 
KS2015.0027 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-05-03 109/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 105/17 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen är besvarad. 
 

Bakgrund 

Sverigedemokraterna i Skövde har lämnat in en motion angående kommunalt stöd till 
”Vuxna på stan i Skövde”. Sverigedemokraterna yrkar på att Skövde kommun inför ett 

system för ekonomisk kompensation till föreningar vars vuxna ställer upp som 

nattvandrare för ”Vuxna på stan i Skövde”. 
 
Det pågår ett arbete på tjänstemannanivå som syftar till att ta fram förslag till ett antal 

åtgärder som tillsammans ska skapa en ökad trygghet och säkerhet i Skövde kommun. 
Ett förslag till åtgärd är en pilotverksamhet med så kallade trygghetsvärdar. Målet för 
trygghetsvärdarna är att bidra till minskat våld, vandalisering och negativa 
grupperingar. Trygghetsvärdarna är kommunanställda personer som jobbar kvällar 

och nätter och rör sig omkring i kommunen och slår larm när de ser något som inte 
står rätt till. De ska genom sin närvaro förebygga brottslig verksamhet, men har inte 
några polisbefogenheter och är inte heller några väktare. Trygghetsvärdarna ska 

arbeta mot oönskade händelser och för ökad trygghet för alla som bor, verkar eller 
vistas i kommunen. Avsikten är att även involvera ideella krafter i den föreslagna 
pilotverksamheten Trygghetsvärdar där även samverkan med ideella föreningar kan 

ske.  
 
Den sammanvägda bedömningen är att, eftersom det i nuläget inte finns någon ideell 
förening bildad och att det i kommunen redan planeras för ett arbete med 

trygghetsvärdar, föreslå kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 
Beredningen medborgare och folkhälsas synpunkter 

Beredningen konstaterar att Vuxna på stan i Skövde inte finns längre och diskuterar 

värdet av föreningslivets engagemang i liknande sammanhang. Beredningen ser 
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positivt på förslaget om trygghetsvärdar och ser gärna att föreningslivet och 

civilsamhället involveras i verksamheten i framtiden. 
 

Handlingar 

TU Svar på motion om Vuxna på stan i Skövde 
Motion om kommunalt stöd till vuxna på stan (SD) 
 

Skickas till 

Tobias Andersson (SD)               Jonas 

Plato, säkerhetsstrateg      
                      

 

 

 



Skövde k ommun Besöksadress
Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde

Postadress
Skövde kommun, 541 83 Skövde

Kontaktcenter
Telefon: 0500 - 49 80 00

Webbplats
skovde.se

TJÄNSTEUTLÅTANDE
Datum: 2017 - 05 - 30
Diarienummer: KS2016.0370 - 4
Handläggare: Eva - Lena Öman

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Svar på motion om att utveckla Södra brottet och
Våmbs ängar till ett attraktivt besöksmål

Beredning samhällsbyggnads förslag till beslut

Bakgrund



Skövde k ommun Besöksadress
Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde

Postadress
Skövde kommun, 541 83 Skövde

Kontaktcenter
Telefon: 0500 - 49 80 00

Webbplats
skovde.se

TJÄN STEU TLÅTAN D E
Datum: 2017 - 05 - 30
Diarienummer: KS2016.0370 - 4
Handläggare: Eva - Lena Öman



Skövde k ommun Besöksadress
Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde

Postadress
Skövde kommun, 541 83 Skövde

Kontaktcenter
Telefon: 0500 - 49 80 00

Webbplats
skovde.se

TJÄN STEU TLÅTAN D E
Datum: 2017 - 05 - 30
Diarienummer: KS2016.0370 - 4
Handläggare: Eva - Lena Öman

Handlingar



Skövde k ommun Besöksadress
Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde

Postadress
Skövde kommun, 541 83 Skövde

Kontaktcenter
Telefon: 0500 - 49 80 00

Webbplats
skovde.se

TJÄN STEU TLÅTAN D E
Datum: 2017 - 05 - 30
Diarienummer: KS2016.0370 - 4
Handläggare: Eva - Lena Öman

Skickas till



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 148/17 
Svar på motion om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett 
attraktivt besöksmål 
KS2016.0370 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-06-07 154/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-06-19 148/17 

 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen.  
 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) och Conny Brännberg (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

 

Ulla-Britt Hagström (L) och Roger Almgren (MP) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ulla-Britt Hagström (L) reserverar sig mot beslutet. 
 
Bakgrund 

I en motion från 2016-09-05 har Douglas Hjalmarsson, Liberalerna, lyft fram värdet av 
Södra brottet som ett tätortsnära och attraktivt friluftsområde med stora kvalitéer för 
såväl natur- som kulturupplevelser. Underhåll och skötsel är eftersatt av den byggda 

anläggningen. 
  

Röjning och gallring gjordes senast 2013. Platsen är behov av översyn.  

Städning, röjning och ny vägvisning görs inom befintlig budget. Förvaltningen föreslår 
informationsplatsens tak rivs men att platsen iordningsställs så att den även framledes 
kan användas som en enklare skådningsplats. Räcket säkras och fasta sittmöjligheter 
tillskapas. Kostnaden för rivning och ny utformning av platsen tas med i det framtida 

budgetarbetet.  
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Douglas Hjalmarsson, Liberalerna, har i en motion daterad 2016-08-05 motionerat av 
vikten av att rusta upp Södra brottet som ett attraktivt och tätortsnära naturområde. På 

slutet av 80-talet togs en återställningsplan för Södra brottet fram men denna lyckades 
inte fullt ut genomföras då det vattnet som var tänkt att ledas in från Våmbsbäcken 
försvann i berggrunden. Motionären påpekar att skötseln av detta fina naturområde är 

eftersatt. Naturinformationen och utsikts- och skådningsplatsen har förfallet. Platsen 
är behov av gallring och städning. Staketet längs Simsjövägen, som finns kvar sedan 
kalkstensbrytningen pågick, föreslås tas bort för att öka tillgängligheten. Douglas 
Hjalmarsson framför att Södra brottet skulle kunna bli ett populärt, tätortsnära och 

tillgängligt utflyktsmål och mötesplats för Skövdeborna om det rustades. Hjalmarsson 
förslår också att platsen använts för andra aktiviteter såsom konstutställningar, 
utomhusbio, musik m.m. Brottet och det angränsande Våmbs ängar skulle kunna 

utvecklas till ett mycket attraktivt friluftsområde om det rustades upp och att vägar och 
gångar skyltades tydligt.  
 

Platsen byggdes upp och iordningsställdes av kommunen i samarbete med näringslivet 
i slutet av 80-talet. Skådningsplatsen ritades av arkitekt Claes Waxberg. Kostnaden var 
då cirka en miljon kronor. Under åren har anläggningen tyvärr inte underhållits och 
den saknar idag såväl informationsskyltar som möblemang. Skärmtaket är också i stort 

behov av att restaureras.  
 

Platsens utformning är undangömd vilket gör att den har blivit en tillhållsplats för 

personer vars främsta syfte inte är att skåda fågel. Platsen är därför skräpig och trasig. 
Därtill är platsen felaktigt skyltad som Naturum vilket är ett varumärkesskyddat namn 
och får inte användas här. Originalskyltarna till informationsskyltarna finns bevarade i 

kommunens arkiv om man skulle vilja sätta upp nya skyltar.  
 

Sektor Gata-Natur har varit i kontakt med fågelklubben genom Kent-Ove Hvass som 
tycker att platsen är av stort värde och borde rustas upp igen. Fågelklubben håller just 

nu på att genomföra ett LONA-projekt med röjning av branterna i syfte att få 
pilgrimsfalk att häcka på platsen.  
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Även Länsstyrelsen ser gärna att platsen rustas upp igen särskilt då det idag är svårare 

att ta sig till Norra brottet. Vid frågan om kommunen skulle kunna söka LONA-medel 
till att rusta den här platsen är svaret jakande men de påpekar samtidigt att dess status 
idag beror på att kommunen inte har vårdat platsen.  

Sektor Samhällsbyggnad skulle gärna se platsen rustad men saknar idag medel till att 
göra en upprustning av den. Röjning och städning av platsen skulle kunna göras i 
befintlig budget. Därtill behövs en total renovering av utsikts- och skådningsplatsen 
göras samt en ny skyltning till platsen och Våmbs ängar. Staketet skulle bitvis kunna 

tas ner. Den övre delen vi brottskanten kan det finnas ett värde av att ha kvar för såväl 
människors som djurs säkerhet.  
 

Motionären har föreslaget att platsen också ska användas för olika kulturinslag såsom 

konstutställningar. Konstenheten har hörts angående intresset för detta. Detta kan 
genomföras i de delar som inte är skyddade som fågelskyddsområde och inte infaller 

med häckningsperioder. I brott på platåbergen har kulturaktiviteter genomförts med 
stor framgång till exempel eldskulpturer i Cementas gamla brott på Kinnekulle. 
 

Förvaltningen har inte i dagsläget inte inhämtat några priser på upprustning av platsen 
men uppskattar att kostnaden kan ligga runt en halv miljon för att göra den i brukbart 
skick igen. För att säkra den framtida skötseln av platsen bör en skötselplan och därav 
beräknat driftanslag tas fram för området. (uppskattningsvis 50 000 kr). För att minska 

kostnaden för upprustning och drift så föreslås att skärmtaket rivs och att räcket byggs 
om och säkras. Platsen kan då fortfarande fungera som en plats för fågelskådning men 

med mindre behov av framtida skötsel och drift.  
 

Handlingar 

TU Svar på motion om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett attraktivt 

besöksmål 
Motion om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett attraktivt besöksmål, 

Douglas Hjalmarsson (L) 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       
 

 

 
 

 



   2016-09-05 

 

   MOTION 

 

Skövde kommun överlämnade i slutet av 80-talet ett stort markområde norr om Skaravägen till 

Cementa AB i utbyte mot Södra brottet. Den återställningsplan för Södra brottet som skulle 

genomföras lyckades bara delvis. I brottet skulle en sjö anläggas, men vattnet som leddes in från 

Våmbsbäcken försvann i berggrunden. Skötseln av detta fina område är eftersatt. Naturummet är 

förfallet, informationstavlorna är nerrivna och det är skräpigt. 2011 gjordes en gallring av buskar och 

sly. Nu har växtligheten tagit över och en ny gallring är nödvändig. Området runt brottet bör snyggas 

till. Staketet, som finns kvar sedan kalkstensbrytningen pågick, längs Simsjövägen kan tas bort för att 

öka tillgängligheten. Södra brottet skulle kunna bli ett populärt utflyktsmål och mötesplats för 

Skövdeborna. Det ligger på gångavstånd från centrum och den nya gång- och cykelvägen längs 

Simsjövägen gör det lätt och säkert att komma dit. Spännande aktiviteter skulle kunna genomföras. 

Konstutställningar, utomhusbio, musik mm.  

Brottet gränsar till Våmbs ängar. En väg och ett par gångstigar leder in till Våmbs ängar från 

Simsjövägen. Skyltar bör sättas upp som visar vägen till detta fina naturområde. 

 

Jag föreslår kommunfullmäktige besluta 

att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett attraktivt besöksmål. 

 

Douglas Hjalmarsson (L) 



 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskottSkövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KSAU § 154/17 
Motionen från (L) om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar 
KS2016.0370 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-06-07 154/17 

 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen.  
 
 

Yrkanden 
Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till motionen. 
 
Leif Walterum (C) yrkar bifall till beredningens förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar enligt beredningens förslag. 
 
Reservation 

Ulla-Britt Hagström (L) reserverar sig mot beslutet. 
 
Bakgrund 

I en motion från 2016-09-05 har Douglas Hjalmarsson, Liberalerna, lyft fram värdet av 
Södra brottet som ett tätortsnära och attraktivt friluftsområde med stora kvalitéer för 

såväl natur- som kulturupplevelser. Underhåll och skötsel är eftersatt av den byggda 
anläggningen. 

  
Röjning och gallring gjordes senast 2013. Platsen är behov av översyn.  
Städning, röjning och ny vägvisning görs inom befintlig budget. Förvaltningen föreslår 

informationsplatsens tak rivs men att platsen iordningsställs så att den även framledes 
kan användas som en enklare skådningsplats. Räcket säkras och fasta sittmöjligheter 
tillskapas. Kostnaden för rivning och ny utformning av platsen tas med i det framtida 

budgetarbetet.  
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Douglas Hjalmarsson, Liberalerna, har i en motion daterad 2016-08-05 motionerat av 
vikten av att rusta upp Södra brottet som ett attraktivt och tätortsnära naturområde. På 

slutet av 80-talet togs en återställningsplan för Södra brottet fram men denna lyckades 
inte fullt ut genomföras då det vattnet som var tänkt att ledas in från Våmbsbäcken 
försvann i berggrunden. Motionären påpekar att skötseln av detta fina naturområde är 

eftersatt. Naturinformationen och utsikts- och skådningsplatsen har förfallet. Platsen 
är behov av gallring och städning. Staketet längs Simsjövägen, som finns kvar sedan 
kalkstensbrytningen pågick, föreslås tas bort för att öka tillgängligheten. Douglas 
Hjalmarsson framför att Södra brottet skulle kunna bli ett populärt, tätortsnära och 

tillgängligt utflyktsmål och mötesplats för Skövdeborna om det rustades. Hjalmarsson 
förslår också att platsen använts för andra aktiviteter såsom konstutställningar, 
utomhusbio, musik m.m. Brottet och det angränsande Våmbs ängar skulle kunna 

utvecklas till ett mycket attraktivt friluftsområde om det rustades upp och att vägar och 
gångar skyltades tydligt.  
 

Platsen byggdes upp och iordningsställdes av kommunen i samarbete med näringslivet 
i slutet av 80-talet. Skådningsplatsen ritades av arkitekt Claes Waxberg. Kostnaden var 
då cirka en miljon kronor. Under åren har anläggningen tyvärr inte underhållits och 
den saknar idag såväl informationsskyltar som möblemang. Skärmtaket är också i stort 

behov av att restaureras.  

 
Platsens utformning är undangömd vilket gör att den har blivit en tillhållsplats för 

personer vars främsta syfte inte är att skåda fågel. Platsen är därför skräpig och trasig. 
Därtill är platsen felaktigt skyltad som Naturum vilket är ett varumärkesskyddat namn 
och får inte användas här. Originalskyltarna till informationsskyltarna finns bevarade i 

kommunens arkiv om man skulle vilja sätta upp nya skyltar.  
 
Sektor Gata-Natur har varit i kontakt med fågelklubben genom Kent-Ove Hvass som 
tycker att platsen är av stort värde och borde rustas upp igen. Fågelklubben håller just 

nu på att genomföra ett LONA-projekt med röjning av branterna i syfte att få 
pilgrimsfalk att häcka på platsen.  
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Även Länsstyrelsen ser gärna att platsen rustas upp igen särskilt då det idag är svårare 

att ta sig till Norra brottet. Vid frågan om kommunen skulle kunna söka LONA-medel 
till att rusta den här platsen är svaret jakande men de påpekar samtidigt att dess status 
idag beror på att kommunen inte har vårdat platsen.  

Sektor Samhällsbyggnad skulle gärna se platsen rustad men saknar idag medel till att 
göra en upprustning av den. Röjning och städning av platsen skulle kunna göras i 
befintlig budget. Därtill behövs en total renovering av utsikts- och skådningsplatsen 
göras samt en ny skyltning till platsen och Våmbs ängar. Staketet skulle bitvis kunna 

tas ner. Den övre delen vi brottskanten kan det finnas ett värde av att ha kvar för såväl 
människors som djurs säkerhet.  
 

Motionären har föreslaget att platsen också ska användas för olika kulturinslag såsom 

konstutställningar. Konstenheten har hörts angående intresset för detta. Detta kan 
genomföras i de delar som inte är skyddade som fågelskyddsområde och inte infaller 

med häckningsperioder. I brott på platåbergen har kulturaktiviteter genomförts med 
stor framgång till exempel eldskulpturer i Cementas gamla brott på Kinnekulle. 
 

Förvaltningen har inte i dagsläget inte inhämtat några priser på upprustning av platsen 
men uppskattar att kostnaden kan ligga runt en halv miljon för att göra den i brukbart 
skick igen. För att säkra den framtida skötseln av platsen bör en skötselplan och därav 
beräknat driftanslag tas fram för området. (uppskattningsvis 50 000 kr). För att minska 

kostnaden för upprustning och drift så föreslås att skärmtaket rivs och att räcket byggs 
om och säkras. Platsen kan då fortfarande fungera som en plats för fågelskådning men 

med mindre behov av framtida skötsel och drift.  

 

Handlingar 

TU Svar på motion om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett attraktivt 

besöksmål 
Motion om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett attraktivt besöksmål, 

Douglas Hjalmarsson (L) 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       

 

 

 



 

 

Skövde kommun 

Sektor styrning och 

verksamhetsstöd 

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

Sektor styrning och verksamhetsstöd 

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-04-24  

Diarienummer: KS2016.0387-8   

Handläggare: Anette Nilsson 
 

      Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Svar på motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 

Förslag till beslut

Bakgrund



 

 

Skövde kommun 

Sektor styrning och 

verksamhetsstöd 

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

Sektor styrning och verksamhetsstöd 

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-04-24  

Diarienummer: KS2016.0387-8   

Handläggare: Anette Nilsson 
 

Handlingar



 

 

Skövde kommun 

Sektor styrning och 

verksamhetsstöd 

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

Sektor styrning och verksamhetsstöd 

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-04-24  

Diarienummer: KS2016.0387-8   

Handläggare: Anette Nilsson 
 

Skickas till 



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 115/17 
Svar på motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 
KS2016.0387 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-05-17 119/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 115/17 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 

Yrkanden 

Marie Ekman (S) och Roger Almgren (MP) yrkar bifall till motionen.  

 

Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 

Beslutsgång 
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

 
Reservation 
Marie Ekman (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

 

Bakgrund 

Anita Löfgren (S), Marie Ekman (S) och Linus Sjöholm (S) har för socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp lämnat in en motion om att Skövde kommun inrättar ett 
HBTQ-råd. Syftet är att säkra HBTQ-personers rättigheter genom att ett HBTQ-

perspektiv ska finnas med i kommunens verksamheter och genom det åstadkomma en 
ökad jämlikhet för våra invånare. 
I motionen föreslås att: 
 

Skövde kommun utreder möjligheten att inrätta ett HBTQ-råd i enlighet med 
intentionen i motionen. 
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Kommunfullmäktige återremitterade 2017-01-23, § 8 ärendet med motivering att 

ärendet ska skickas på formell remiss till beredning medborgare och folkhälsa. 
Beredning medborgare och folkhälsa har lämnat remissyttrande 2017-03-29, § 16 och 
har föreslagit bifall till motionen. Det antecknades att ordförande föreslog avslag på 

motionen med hänvisning till den motivering som antogs av kommunstyrelsen vid 
föregående behandling av motionen.  
 

Kommunstyrelsen föreslog 2016-12-12 avslag på motionen.  

 
I bakgrundstexten redovisades: Med hänsyn till det ovan (läs nedan) anförda bedöms 
det sammantaget inte föreligga ett behov av att inrätta ett särskilt råd varom nu är 

fråga. Beredningen föreslår därför avslag på motionen. 
 

Kommunfullmäktige har antagit instruktion för beredning medborgare och folkhälsa 

(KS2014.0388). Beredningen medborgare och folkhälsas ansvarsområde och uppgifter 
framgår av punkt 1.2. Beredningen arbetar på uppdrag av kommunstyrelsen. Inför 
beslut i kommunstyrelsen ska beredningen ur ett medborgarperspektiv bereda 

ärenden som rör områdena folkhälsoarbete, barn- och ungdomspolitik, 
mångfaldsarbeten (etnicitet, kön och könsidentitet, sexuell läggning, ålder samt 
funktionshinder), stadsutveckling, kommunens volontärarbete, medborgardialog samt 
projektverksamhet inom EU som rör beredningens ansvarsområde. Vidare framgår av 

instruktionen att beredningen har ett uppföljningsansvar samt ska omvärldsbevaka 
inom sitt ansvarsområde och rapporterar vid behov till kommunstyrelsens 

arbetsutskott. Det framgår också av instruktionen att beredningen företräder 

kommunens intressen vid kontakt med regionala myndigheter och andra 
samverkansorgan i frågor som rör beredningens ansvarsområde. 
 

Som framgår ovan faller det inom ramen för beredning medborgare och folkhälsas 
ansvarsområde att bereda ärenden som rör mångfaldsarbete. Det finns således redan 
idag ett forum i kommunen som arbetar och ansvarar för de frågor som nu lyfts i 
motionen.  

 
Det ska vidare framhållas att kommunstyrelsen är anställningsmyndighet och ansvarar 
för frågor som rör förhållandet mellan arbetsgivare och arbetstagare inom 

kommunen. Det arbetsgivarpolitiska ansvaret sträcker sig bl.a. över områdena 
jämställdhet och mångfald, samverkan, lön, arbetsmiljö, rehabilitering och hälsa, 
arbetsrätt och personalförsörjning. Inom kommunstyrelsen finns ett 

arbetsgivarutskott (KSAG) som bereder ärenden till kommunstyrelsen. Som framgått 
ovan har utskottet därvid ansvar att beakta jämställdhet och mångfald.  
 

Avslutningsvis ska nämnas att det pågår ett pilotprojekt med HBTQ-certifiering inom 

Nyeports verksamhetsområde. I samband med revidering av för området relevanta 
styrdokument ska dessa uppdateras med skrivningar kring diskrimineringsgrunderna 
sexuell läggning och könsidentitet eller uttryck.  
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Handlingar 

TU Svar på motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 
Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd (S) 
Beslut  KF, 2017-01-23, Ärende 8/17, Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-

råd 
BMF § 16 Motion inrättande av HBTQ-råd  
Beslut  KS, 2016-12-12, Ärende 257/16, Motion om att Skövde kommun inrättar ett 

HBTQ-råd 

 

Skickas till 

Sektor medborgare och samhällsutveckling  
 
 

 

 

 





 

KommunfullmäktigeSkövde 
kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KF § 8/17 
Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 
KS2016.0387 
 

Behandlat av Datum Ärende 

3 Kommunfullmäktige 2017-01-23 8/17 

 
 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar, med hänvisning till bestämmelsen i 5 kap. 36 § 

kommunallagen om minoritetsåterremiss, att återremittera ärendet. Beslutet om återremiss 
motiveras med att ärendet ska skickas på formell remiss till beredning medborgare och 

folkhälsa. 

 
Yrkanden 
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag till beslut samt att ärendet ska avgöras idag. 
 

Helena Dahlström (S) yrkar att ärendet ska återremitteras med motiveringen att ärendet ska 
skickas på formell remiss till beredningen medborgare och folkhälsa.  

 
Petter Fahlström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut samt att ärendet ska 
avgöras idag. 

 
Beslutsgång 
Ordförande ställer frågan om 1) ärendet ska avgöras 2) idag ärendet ska återremitteras 
och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Votering begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång. 

Ja-röst för bifall till att ärendet ska avgöras idag. 
Nej-röst för bifall till att ärendet ska återremitteras. 
 

Omröstningsresultat 
Med 35 ja-röster för bifall till att ärendet ska avgöras idag mot 26 nej-röster för bifall till 
yrkandet om återremiss finner ordföranden, med hänvisning till bestämmelsen i 
5 kap. 36 § kommunallagen, att kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet. 
 
Följande röstar JA (35 st): Conny Brännberg (KD), Tord Gustafsson (M), Marianne Gustafson 
(KD), Theres Sahlström (M), Anders G Johansson (M), Clary Starck (M), Leif Walterum (C), 

Michael Nimstad (M), Philip Segell (M), Anna Bergman (M), Thomas Wahlberg (M), Marie 
Guhrén (M), Gunvor Kvick (C), Andreas Gustafsson (C), Orvar Eriksson (C), Ulla-Britt Hagström 
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(L), Christer Winbäck (L), Martin Odenö (M), Claës Beckman (M), Johan Fogelberg (M), Karin 

Malmsten (M), Lars-Ove Källman (M), Torbjörn Bergman (M), Börje Johansson (C), Ulrika 
Johansson (C), Petter Fahlström (L), Elin Elfverson (L) , Douglas Hjalmarsson (L), Jan 

Sandelius (KD), Yvonne Eriksson Harlin (SD), Göran Segerstedt (SD), Kenneth Källström (SD), 
Tobias Andersson (SD), Josef Fransson (SD) och Per Henrik Hallberg (SD). 
 
Följande röstar NEJ (26 st): Tord Lindqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Robert Ciabatti 
(S), Helena Dahlström (S), Bjarne Medin (S), Anita Löfgren (S), Anders Grönvall (S), Ann 
Lindgren (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), Kenneth Eriksson (S), Linus Sjöholm (S), 

Malin Wadman (S), Per-Erik Gustafsson (S), Jörgen Frödelius (S), Lars Johansson (S), Elisabeth 
Gustavsson (MP), Janette Leinonen (MP), Roger Almgren (MP), Amanda Nordell (MP), 
Kristofer Barta (V), Carina Pettersson (S), Gabryjel Blom (V), Elisabet Eriksson (S) och Monica 
Green (S). 

 

Bakgrund 
Anita Löfgren (S), Marie Ekman (S) och Linus Sjöholm (S) har för socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp lämnat in en motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd. 
Syftet är att säkra HBTQ-personers rättigheter genom att ett HBTQ-perspektiv ska finnas med i 
kommunens verksamheter och genom det åstadkomma en ökad jämlikhet för våra invånare. 

 
I motionen föreslås att: 

Skövde kommun utreder möjligheten att inrätta ett HBTQ-råd i enlighet med intentionen i 
motionen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 26 januari 2015, § 10 (KS2014.0388) att anta instruktion för 

beredning medborgare och folkhälsa, reviderad av kommunfullmäktige den 20 juni 2016, § 99.  

Av instruktionens § 2 framgår beredningen medborgare och folkhälsas ansvarsområde och 
uppgifter. Beredningen ska arbeta på uppdrag av kommunstyrelsen. Inför beslut i 

kommunstyrelsen ska beredningen ur ett medborgarperspektiv bereda ärenden som rör 
områdena folkhälsoarbete, barn- och ungdomspolitik, mångfaldsarbeten (etnicitet, kön och 
könsidentitet, sexuell läggning, ålder samt funktionshinder), stadsutveckling, kommunens 
volontärarbete, medborgardialog samt projektverksamhet inom EU som rör beredningens 
ansvarsområde. Vidare framgår av instruktionen att beredningen har ett uppföljningsansvar, 
samt omvärldsbevakar inom sitt ansvarsområde och rapporterar vid behov till 
kommunstyrelsens arbetsutskott. Det framgår också av instruktionen att beredningen 

företräder kommunens intressen vid kontakt med regionala myndigheter och andra 
samverkansorgan i frågor som rör beredningens ansvarsområde. 

 
Som framgår ovan faller det inom ramen för beredning medborgare och folkhälsas 
ansvarsområde att bereda ärenden som rör mångfaldsarbete. Det finns således redan idag ett 
forum i kommunen som arbetar och ansvarar för de frågor som nu lyfts i motionen.  
 

Det ska vidare framhållas att kommunstyrelsen är anställningsmyndighet och ansvarar för 
frågor som rör förhållandet mellan arbetsgivare och arbetstagare inom kommunen. Det 
arbetsgivarpolitiska ansvaret sträcker sig bl.a. över områdena jämställdhet och mångfald, 
samverkan, lön, arbetsmiljö, rehabilitering och hälsa, arbetsrätt och personalförsörjning. 
Inom kommunstyrelsen finns ett arbetsgivarutskott (KSAG) som bereder ärenden till 
kommunstyrelsen. Som framgått ovan har utskottet därvid ansvar att beakta jämställdhet och 
mångfald.  
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Avslutningsvis ska nämnas att det pågår ett pilotprojekt med HBTQ-certifiering inom Nyeports 

verksamhetsområde. I samband med revidering av för området relevanta styrdokument ska 
dessa uppdateras med skrivningar kring diskrimineringsgrunderna sexuell läggning och 

könsidentitet eller uttryck.  
 
Med hänsyn till det ovan anförda bedöms det sammantaget inte föreligga ett behov av att 
inrätta ett särskilt råd varom nu är fråga. Beredningen föreslår därför avslag på motionen.  

 
Handlingar 
Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd (S) 

 
Delges 
Anette Nilsson, handläggare  SSV                       

 

 

 



 

 

 

 

Motion angående att Skövde Kommun inrättar ett HBTQ -råd 
 

Skövde kommun deltar aktivt i Skövde Pride. Utgångspunkten för deltagandet är att Skövde 

är en öppen och inkluderande kommun - en kommun för alla. Förutom deltagande i paraden 

och som utställare så flaggar vi på offentliga ställen, även stadsbussarna är med. Våra 

lokaltidningar och många butiker och företag tar öppet ställning för att man står bakom 

Skövde Pride. Skövde Pride och framförallt paraden har blivit en angelägenhet för hela 

Skövde och kommuninvånarna. 

 

Men ännu mer kan göras - vi har i Skövde nyligen beslutat att inrätta ett interreligiöst råd vars 

syfte är utgöra ett mötesform för kunskapsutbyte och förtroendeskapande dialog mellan 

kommunen och företrädare för trossamfund och religiösa sammanslutningar som verkar i 

Skövde. 

 

I Göteborg har man inrättat ett HBTQ-råd vars syfte är att utifrån ett normkritiskt perspektiv 

bevaka frågor som påverkar HBTQ-personers livssituation. Socialdemokraterna vill att vi 

utreder möjligheten att införa ett liknande råd i Skövde. Syftet är att säkra HBTQ-personers 

rättigheter genom att ett HBTQ-perspektiv ska finnas med i kommunens verksamheter och 

genom det åstadkomma en ökad jämlikhet för våra invånare. 

I rådet bör både företrädare för Skövde Kommun och HBTQ grupperna vara representerade. 

 

Socialdemokraterna vill  

Att Skövde kommun utreder möjligheten att inrätta ett HBTQ-råd i enlighet med intentionen i 

motionen.  

 

 

Skövdes socialdemokratiska fullmäktigegrupp 

 

Anita Löfgren  Marie Ekman  Linus Sjöholm 

 

 

 

 



 

Kommunstyrelsen  
PROTOKOLLSUTDRAG 

  
 

 

 
 KS § 257/16 
Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 
KS2016.0387 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-11-30 244/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-12-12 257/16 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 
Reservation 
Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Maria Hjärtqvist (S), Helena Dahlström (S), Robert Ciabatti 
(S) och Ann Lindgren (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Yrkanden 
Leif Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
Marie Ekman (S) och Helena Dahlström (S) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 
 
Bakgrund 
Anita Löfgren (S), Marie Ekman (S) och Linus Sjöholm (S) har för socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp lämnat in en motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd. 
Syftet är att säkra HBTQ-personers rättigheter genom att ett HBTQ-perspektiv ska finnas med i 
kommunens verksamheter och genom det åstadkomma en ökad jämlikhet för våra invånare. 
I motionen föreslås att: 
Skövde kommun utreder möjligheten att inrätta ett HBTQ-råd i enlighet med intentionen i 
motionen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 26 januari 2015, § 10 (KS2014.0388) att anta instruktion för 
beredning medborgare och folkhälsa, reviderad av kommunfullmäktige den 20 juni 2016, § 99.  
Av instruktionens § 2 framgår beredningen medborgare och folkhälsas ansvarsområde och 
uppgifter. Beredningen ska arbeta på uppdrag av kommunstyrelsen. Inför beslut i 
kommunstyrelsen ska beredningen ur ett medborgarperspektiv bereda ärenden som rör områdena 
folkhälsoarbete, barn- och ungdomspolitik, mångfaldsarbeten (etnicitet, kön och könsidentitet, 
sexuell läggning, ålder samt funktionshinder), stadsutveckling, kommunens volontärarbete, 
medborgardialog samt projektverksamhet inom EU som rör beredningens ansvarsområde. Vidare 
framgår av instruktionen att beredningen har ett uppföljningsansvar, samt omvärldsbevakar inom 
sitt ansvarsområde och rapporterar vid behov till kommunstyrelsens arbetsutskott. Det framgår 
också av instruktionen att beredningen företräder kommunens intressen vid kontakt med 
regionala myndigheter och andra samverkansorgan i frågor som rör beredningens 
ansvarsområde. 
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Som framgår ovan faller det inom ramen för beredning medborgare och folkhälsas 
ansvarsområde att bereda ärenden som rör mångfaldsarbete. Det finns således redan idag ett 
forum i kommunen som arbetar och ansvarar för de frågor som nu lyfts i motionen.  
 
Det ska vidare framhållas att kommunstyrelsen är anställningsmyndighet och ansvarar för frågor 
som rör förhållandet mellan arbetsgivare och arbetstagare inom kommunen. Det 
arbetsgivarpolitiska ansvaret sträcker sig bl.a. över områdena jämställdhet och mångfald, 
samverkan, lön, arbetsmiljö, rehabilitering och hälsa, arbetsrätt och personalförsörjning. Inom 
kommunstyrelsen finns ett arbetsgivarutskott (KSAG) som bereder ärenden till 
kommunstyrelsen. Som framgått ovan har utskottet därvid ansvar att beakta jämställdhet och 
mångfald.  
 
Avslutningsvis ska nämnas att det pågår ett pilotprojekt med HBTQ-certifiering inom Nyeports 
verksamhetsområde. I samband med revidering av för området relevanta styrdokument ska dessa 
uppdateras med skrivningar kring diskrimineringsgrunderna sexuell läggning och könsidentitet 
eller uttryck.  
 
Med hänsyn till det ovan anförda bedöms det sammantaget inte föreligga ett behov av att inrätta 
ett särskilt råd varom nu är fråga. Beredningen föreslår därför avslag på motionen.  
 
Handlingar 
Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd (S) 
 
Delges 
Motionären                       
 
 
 
 
 
 
 



 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskottSkövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KSAU § 119/17 
Svar på motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 
KS2016.0387 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-05-17 119/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 115/17 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 

Yrkanden 

Marie Ekman (S) yrkar bifall till motionen.  

Paula Bäckman (C) yrkar bifall till beredningens förslag till beslut, dvs att avslå 

motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar enligt beredningens förslag, dvs att avslå motionen. 

Reservation 

Marie Ekman (S) och Johan Ask (S) reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 

Anita Löfgren (S), Marie Ekman (S) och Linus Sjöholm (S) har för socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp lämnat in en motion om att Skövde kommun inrättar ett 
HBTQ-råd. Syftet är att säkra HBTQ-personers rättigheter genom att ett HBTQ-

perspektiv ska finnas med i kommunens verksamheter och genom det åstadkomma en 
ökad jämlikhet för våra invånare. 
I motionen föreslås att: 
 

Skövde kommun utreder möjligheten att inrätta ett HBTQ-råd i enlighet med 
intentionen i motionen. 
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Kommunfullmäktige återremitterade 2017-01-23, § 8 ärendet med motivering att 

ärendet ska skickas på formell remiss till beredning medborgare och folkhälsa. 
Beredning medborgare och folkhälsa har lämnat remissyttrande 2017-03-29, § 16 och 
har föreslagit bifall till motionen. Det antecknades att ordförande föreslog avslag på 

motionen med hänvisning till den motivering som antogs av kommunstyrelsen vid 
föregående behandling av motionen.  
 
Kommunstyrelsen föreslog 2016-12-12 avslag på motionen.  

 
I bakgrundstexten redovisades: Med hänsyn till det ovan (läs nedan) anförda bedöms 
det sammantaget inte föreligga ett behov av att inrätta ett särskilt råd varom nu är 

fråga. Beredningen föreslår därför avslag på motionen. 

 
Kommunfullmäktige har antagit instruktion för beredning medborgare och folkhälsa 

(KS2014.0388). Beredningen medborgare och folkhälsas ansvarsområde och uppgifter 
framgår av punkt 1.2. Beredningen arbetar på uppdrag av kommunstyrelsen. Inför 
beslut i kommunstyrelsen ska beredningen ur ett medborgarperspektiv bereda 

ärenden som rör områdena folkhälsoarbete, barn- och ungdomspolitik, 
mångfaldsarbeten (etnicitet, kön och könsidentitet, sexuell läggning, ålder samt 
funktionshinder), stadsutveckling, kommunens volontärarbete, medborgardialog samt 
projektverksamhet inom EU som rör beredningens ansvarsområde. Vidare framgår av 

instruktionen att beredningen har ett uppföljningsansvar samt ska omvärldsbevaka 
inom sitt ansvarsområde och rapporterar vid behov till kommunstyrelsens 

arbetsutskott. Det framgår också av instruktionen att beredningen företräder 

kommunens intressen vid kontakt med regionala myndigheter och andra 
samverkansorgan i frågor som rör beredningens ansvarsområde. 
 

Som framgår ovan faller det inom ramen för beredning medborgare och folkhälsas 
ansvarsområde att bereda ärenden som rör mångfaldsarbete. Det finns således redan 
idag ett forum i kommunen som arbetar och ansvarar för de frågor som nu lyfts i 
motionen.  

 
Det ska vidare framhållas att kommunstyrelsen är anställningsmyndighet och ansvarar 
för frågor som rör förhållandet mellan arbetsgivare och arbetstagare inom 

kommunen. Det arbetsgivarpolitiska ansvaret sträcker sig bl.a. över områdena 
jämställdhet och mångfald, samverkan, lön, arbetsmiljö, rehabilitering och hälsa, 
arbetsrätt och personalförsörjning. Inom kommunstyrelsen finns ett 

arbetsgivarutskott (KSAG) som bereder ärenden till kommunstyrelsen. Som framgått 
ovan har utskottet därvid ansvar att beakta jämställdhet och mångfald.  
 
Avslutningsvis ska nämnas att det pågår ett pilotprojekt med HBTQ-certifiering inom 

Nyeports verksamhetsområde. I samband med revidering av för området relevanta 
styrdokument ska dessa uppdateras med skrivningar kring diskrimineringsgrunderna 
sexuell läggning och könsidentitet eller uttryck.  
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Handlingar 

TU Svar på motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 
Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd (S) 
Beslut  KF, 2017-01-23, Ärende 8/17, Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-

råd 
BMF § 16 Motion inrättande av HBTQ-råd  
Beslut  KS, 2016-12-12, Ärende 257/16, Motion om att Skövde kommun inrättar ett 

HBTQ-råd 

 

Skickas till 

Sektor medborgare och samhällsutveckling  

 
 

 



 

 

Skövde kommun 

Sektor styrning och 

verksamhetsstöd 

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

Sektor styrning och verksamhetsstöd 

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-04-06  

Diarienummer: KS2016.0490-5   

Handläggare: Anette Nilsson 
 

      Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 

Svar på motion om att införa sextimmarsdag inom vård och omsorg 

 

Förslag till beslut

Bakgrund

 

 



 

 

Skövde kommun 

Sektor styrning och 

verksamhetsstöd 

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

Sektor styrning och verksamhetsstöd 

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-04-06  

Diarienummer: KS2016.0490-5   

Handläggare: Anette Nilsson 
 

Handlingar

Skickas till 



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 113/17 
Svar på motion om att införa sextimmarsdag inom vård och omsorg 
KS2016.0490 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens 
arbetsgivarutskott  

2017-05-02 24/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 113/17 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen.  
 
Yrkanden 
Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 

beslut. 
 

Roger Almgren (MP) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 
Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 

Reservation 
Roger Almgren (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Bakgrund 

Carlos Bobadilla (V), Peter Sögaard (MP) och Elisabeth Gustavsson (MP) har för 

Vänsterpartiet och Miljöpartiet lämnat in en motion om att införa sextimmarsdag inom 
vård och omsorg. En sänkt arbetstid kan hjälpa till att minska sjuktalen och 

förhoppningsvis göra så att medarbetarna slipper att bli sjukskrivna från början. Det 
gäller inte minst att vi gör det lättare att komma tillbaka efter sjukskrivning. Samtidigt 
är den ekonomiska tryggheten viktig. De vill därför sänka arbetstiden, men låta lönen 

vara densamma. En arbetstidsförkortning skulle öka Skövde kommuns attraktivitet 
som arbetsgivare. Utöver de uppräknade förväntade positiva effekterna bör även en 
ökad vårdkvalité beaktas. De hänvisar till ett försök på Svartedalens äldreboende i 

Göteborg som följs av forskare och en första delrapport som visar på en rad positiva 
effekter. 
 

I motionen förslås att: 
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Skövde kommun inför sextimmars arbetsdag alternativt trettiotimmars vecka med 

bibehållen lön inom hela eller delar av sektor vård och omsorg.  
Motionen har skickats på remiss till vård- och omsorgsnämnden.  
Vård- och omsorgsnämnden har föreslagit avslag på motionen.  

Sextimmars arbetsdag skulle innebära att man måste ändra organisationen av arbetet. 
Förvaltningen har beräknat kostnaden till att införa sextimmars arbetsdag inom hela 
sektorn område till drygt 100 miljoner kronor. Beräkningen grundar sig på aktuellt läge 
hösten 2016 över totalt antalet anställda inom sektor vård och omsorg och aktuell 

sysselsättningsgrad. Även om införande av sextimmarsdag skulle ha stora effekter på 
sjukfrånvaron så finns bara en mindre del av kostnaderna att hämta hem genom 
minskade sjuklönekostnader. I övrigt visar sektorns resultat i senaste 

medarbetarunderökningen på ett bättre resultat än övriga kommunen som helhet. 

Resultat i brukarundersökningar visar på att verksamheten huvudsakligen bedrivs till 
en lika hög eller högre kvalitet än riksgenomsnittet idag. Sammantaget anser de att vi 

inte kan förvänta oss stora ökningar av vårdkvalitet, medarbetarnöjdhet eller positiva 
ekonomiska effekter som är i närheten av de kostnader som kan beräknas. De 
ekonomiska förutsättningarna för ett genomförande är obefintliga inom sektorns egen 

budget. 
De skriver vidare att projektet på Svartedalens äldrecentrum avslutade i januari 2017. 
Tillgängliga delrapporter efter 6, 12 och 18 månader visar att personalen som jobbat 
sextimmars dagar mår bättre och upplever en bättre arbetsmiljö. Sjukfrånvaron är 

dock bara 0,6 % mindre än innan projektet påbörjades 2015. Redovisade mätningar 
visar försumbar skillnad i vårdkvalitetsuppföljningen. Brukarbedömningen kommer 

redovisas i slutrapporten.  

Heltidsmåttet för vårdpersonal inom kommunals avtalsområde är 37,0 om du arbetar 
dag/kväll/helg (HR-enhetens anmärkning). 
 

Handlingar 

TU Svar på motion om att införa sextimmarsdag inom vård och omsorg 
Motion om att införa sextimmarsdag inom vård och omsorg (V) och (MP) 
VON § 27/17 Remissvar gällande motion om att införa sextimmarsdag inom vård och 

omsorg 

Skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden 

Motionärerna 
 

 

 

 

 







 

Motion om att införa sextimmarsdag inom vård och omsorg. 
 
Det är snart femtio år sedan arbetsveckan senast förkortades och sedan dess har 
världen förändrats. Vi i Vänsterpartiet och i Miljöpartiet de gröna tycker att en ny tid 
kräver en ny arbetstid och vi vill därför införa sex timmars arbetsdag alternativt trettio 
timmars arbetsvecka med bibehållen lön.  
Välfärden behöver personal som är engagerade och glada både när de går till jobbet 
och när de kommer hem. Risken att bränna ut sig minskar när arbetsglädjen ökar. Det 
pågående försöket på Svartedalens äldreboende i Göteborg följs av forskare. Första 
delrapporten från följeforskningen visar på en rad positiva effekter. Utöver exemplet 
inom vården finns ett flertal andra positiva exempel. 
Inom vård- och omsorg återfinns de högsta sjuktalen i kommunen. Orsaken kan vara en 
hög arbetsbelastning på den enskilde individen men kan också delvis bero på 
organisatoriska frågor. En sänkt arbetstid kan hjälpa till att minska sjuktalen och 
förhoppningsvis göra så att medarbetarna slipper att bli sjukskrivna från början. Det 
gäller inte minst att vi gör det lättare att komma tillbaka efter sjukskrivning. 
Pensionssystemet kräver att vi jobbar längre och sex timmars arbetsdag skulle bidra till 
att fler kan arbeta längre upp i åldern. Samtidigt är den ekonomiska tryggheten viktig. Vi 
vill därför sänka arbetstiden, men låta lönen vara densamma. Många anställda går 
självmant ner i tid för att de inte orkar arbeta heltid. Det innebär att arbetsbelastningen 
ökar på kvarvarande personal.  
Utöver nyss nämnda skulle också sex timmars arbetsdag ge fler människor möjlighet att 
arbeta. På tre arbetare som jobbar åtta timmar om dagen skapas fyra arbetare som 
jobbar sex timmar om dagen vilket ger totalt tolv timmars arbetsinsats per dag.  
Produktiviteten sjunker inte utan snarare ökar visar erfarenheten av försök med sex 
timmars arbetsdag. Utnyttjandet av lokaler och utrustning ökar och därmed får man en 
bättre kostnadstäckning.  
Med sex timmars arbetsdag får personalen också mer tid över till familj och fritid. 
Vård och omsorg står inför stora utmaningar när det gäller att locka till sig personal. En 
arbetstidsförkortning skulle öka Skövde kommuns attraktivitet som arbetsgivare. En 
förändring av arbetstiden för hela eller delar av personalen inom vård och omsorg kan 
enkelt följas upp genom att mäta personalomsättning, sjuktal samt nyinflyttning till 
kommunen. Utöver de uppräknade förväntade positiva effekterna bör även en ökad 
vårdkvalité beaktas. 
 
Vi föreslår att: 

 Skövde kommun inför sextimmars arbetsdag alternativt trettiotimmarsvecka 
med bibehållen lön inom hela eller delar av sektor vård och omsorg. 

Skövde 2016-12-12 

Vänsterpartiet                                                         Miljöpartiet de gröna i Skövde  

Carlos Bobadilla                                                      Peter Sögaard, Elisabeth Gustavsson                                                 







 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-08-02  

Diarienummer: KS2017.0100-4   

Handläggare: Tommy Klang 
 

      Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Svar på motion om upphandlingsmodellen Vita jobb 

 

Förslag till beslut

Bakgrund

 

 

 

 

Aktuell lagstiftning 



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-08-02  

Diarienummer: KS2017.0100-4   

Handläggare: Tommy Klang 
 

Upphandlingsenhetens bedömning 

Handlingar

Skickas till



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 177/17 
Svar på motion om upphandlingsmodellen Vita jobb 
KS2017.0100 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 190/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 177/17 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 

Yrkanden 

Marie Ekman (S) och Dag Fredriksson (V) yrkar bifall till motionen. 

Leif Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 

Reservationer 

Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Maria Hjärtqvist (S), Helena Dahlström (S),  Robert 

Ciabatti (S) och Dag Fredriksson (V) reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 

I motion från socialdemokraterna föreslås att en upphandlingsmodell för 

tjänsteupphandlingar som bygger på modellen Vita jobb införs. Denna bygger på fyra 
grundpelare.  
 

- Att i specifikationerna av upphandlingens krav på leverantören, 

utvärderingsgrunder, social hänsyn och miljöhänsyn och så vidare, ställs också 

krav på att det levererande företaget vid utförande av upphandlat arbete följer 

grundläggande villkor i tillämpligt branschavtal.  

- Att eventuella underentreprenörer omfattas av samma regler och att 

Huvudentreprenören har ansvar att för att underentreprenörer följer reglerna.  
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- Att uppenbara brott mot reglerna leder till uppsägning av avtalet samt 

eventuella skadeståndsanspråk. Kommunen kan kräva kompensation för de 

merkostnader som en ny upphandling innebär.  

- Att företaget förbinder sig att visa relevanta handlingar för de kontrollanter som 

kommunen väljer att anlita. Även underentreprenörer kan kontrolleras.  

 

Aktuell lagstiftning 

Den 3 maj 2017 antogs proposition 2016/17:163, arbetsrättsliga villkor i upphandling. 

Syftet med bestämmelserna är att motverka att offentliga kontrakt fullgörs av 

arbetstagare som inte har skäliga arbetsvillkor och att minska risken för snedvridning 

av konkurrensen genom social dumpning. Upphandlingsreglerna ska säkerställa att de 

anställda som utför arbete för det offentliga ska ha de villkor som arbetsmarknadens 

parter kommit överens om. Offentliga medel ska inte heller bidra till att arbetstagare 

som utför arbete i andra länder än Sverige gör detta under förhållanden som inte är 

förenliga med ILO:s kärnkonventioner.  

 

I korthet innebär bestämmelserna att upphandlande myndigheter och enheter är 

skyldiga att ställa arbetsrättsliga villkor om lön, semester och arbetstid i nivå med 

kollektivavtal om det är behövligt. Denna skyldighet, att säkerställa att antagen 

leverantör ger sina anställda åtminstone vissa minimivillkor, gäller vid upphandling av 

varor, tjänster, byggentreprenader samt koncessioner som uppgår till minst de 

tröskelvärden som gäller enligt respektive lag. Bestämmelserna innebär dock inte att 

det blir tillåtet att ställa krav på att leverantören ska vara bunden av ett kollektivavtal. 

Upphandlingsenhetens bedömning 

Vår bedömning är den nu gällande lagstiftningen är tillräckligt långtgående. Allt för 

långtgående krav av denna typ i mindre upphandlingar riskerar att minska intresset 

från små och medelstora leverantörer att lämna anbud. Att ställa krav i enlighet med 

modellen Vita jobb i samtliga tjänsteupphandlingar skulle också innebära en 

betydande förändring i vårt arbetssätt och ytterligare resurser skulle då behöva 

tillföras upphandlingsenheten. 

 

Handlingar 

TU Svar på motion om upphandlingsmodellen Vita jobb 
Motion om upphandlingsmodellen Vita jobb (S) 
 

 

Skickas till 

Motionären                                 
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Upphandlingsenheten 

 
 

 

 

 



 

 

 

 

Motion Vita jobb 
 

Skövde kommun och dess bolag köper varje år ett stort antal tjänster från privata företag. 

Upphandlingarna berör mängder av verksamheter och sträcker sig från byggprojekt och 

teknikstöd till städning och olika former av omsorg för äldre och sjuka. 

 

Tjänsteupphandlingen utvecklas i allmänhet med ambitionen att öka effektiviteten i den 

kommunala verksamheten. Man vill få en bättre service till en lägre kostnad. 

 

Den ambitionen leder alltför ofta till att det lägsta priset får avgöra vilket företag som vinner 

den offentliga upphandlingen. Tendensen har drivits på av att de EU regler som styr offentlig 

upphandling är svårtolkade. 

 

Effekten av den ensidiga inriktningen på lägsta pris bidrar till att offentliga upphandlingar kan 

gynna djupt oseriösa företag som varken betalar skatt eller erbjuder avtalsenliga 

anställningsvillkor. Det kan i sin tur innebära att skattepengar används för att förstärka redan 

snedvridna konkurrensvillkor i vissa branscher. 

 

I en enkätundersökning som Världsbanken gjorde 2015 bland svenska företag om 

företagsklimatet i Sverige svarade 30 % att de hade konkurrens av svartföretag, alltså företag 

som inte betalar skatt och avgifter och inte följer reglerna på svensk arbetsmarknad. Inom 

serviceföretag var den siffran 39 %. 

 

Vi menar att den kommunala upphandlingen - vid sidan av att den ska säkra hög kvalitet – ska 

nyttja möjligheten att på ett ansvarsfullt sätt använda offentliga upphandlingar av tjänster som 

ett medel för att främja sund konkurrens och förhindra social dumpning.  

 

För att uppnå det målet krävs en tydlig social inriktning på de kommunala 

upphandlingsbesluten. Samtidigt måste upphandlingarna hålla sig inom ramarna för gällande 

regler för upphandling och utstationering av arbetskraft. 

 

Den så kallade Vita jobb modellen lever upp till dessa krav. Modellen ”Vita jobb” är ett 

beprövat verktyg för tjänsteupphandling som utvecklats tillsammans med jurister i 

Stockholms stad och som idag finns implementerad i till exempel Malmö stad.  

 

Modellens grundidé är att förena den offentliga upphandlarens makt att styra upphandlingen, 

med fack och arbetsgivarorganisationers kunskap och närvaro på arbetsplatsen. Därigenom 

kan offentlig upphandling bli ett redskap för att förhindra social dumpning och skapa bättre 

marknader präglade av sund konkurrens och schyssta villkor.  



 

 

 

 

 

 

Modellen bygger på fyra grundpelare:  

 

 Det första steget är att den upphandlande enheten, kommunen eller dess bolag, efter att 

ha kommit fram till vilka tjänster som behöver köpas, i förfrågningsunderlaget 

utformar särskilda upphandlingsvillkor. I specifikationerna av upphandlingens krav på 

leverantören, utvärderingsgrunder, social hänsyn och miljöhänsyn och så vidare, ställs 

också krav på att det levererande företaget vid utförande av upphandlat arbete följer 

grundläggande villkor i tillämpligt branschavtal. Bland de särskilda 

upphandlingsvillkoren ställs alltså krav på kollektivavtalsenliga villkor. (Och alltså 

inte på kollektivavtal.) 

 

 Det andra ställer krav på att eventuella underentreprenörer omfattas av samma regler 

och att Huvudentreprenören har ansvar att för att underentreprenörer följer reglerna. 

 

 Den tredje anger att uppenbara brott mot reglerna leder till uppsägning av avtalet samt 

eventuella skadeståndsanspråk. Kommunen kan kräva kompensation för de 

merkostnader som en ny upphandling innebär. 

 

 Den fjärde gäller kontroller. Företaget förbinder sig att visa relevanta handlingar för de 

kontrollanter som kommunen väljer att anlita. Även underentreprenörer kan 

kontrolleras. 

 

 

Vi Föreslår:  

Att kommunfullmäktige beslutar att införa den ovan beskrivna 

upphandlingsmodellen i samband med tjänsteupphandlingar.  

 

 

Skövdes Socialdemokratiska Fullmäktigegrupp  

 

Per Johansson  Jörgen Frödelius 

Tord Lindquist Robert Ciabatti  

 

 

 

 

 

 



 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskottSkövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KSAU § 190/17 
Svar på motion om upphandlingsmodellen Vita jobb 
KS2017.0100 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 190/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 177/17 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
 

Yrkanden 

Robert Ciabatti (S) och Johan Ask (S) yrkar bifall till motionen. 

Leif Walterum (C) yrkar bifall till beredningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar enligt beredningens förslag. 

Reservation 

Robert Ciabatti (S) och Johan Ask (S) reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 

I motion från socialdemokraterna föreslås att en upphandlingsmodell för 

tjänsteupphandlingar som bygger på modellen Vita jobb införs. Denna bygger på fyra 
grundpelare.  
 

- Att i specifikationerna av upphandlingens krav på leverantören, 

utvärderingsgrunder, social hänsyn och miljöhänsyn och så vidare, ställs också 

krav på att det levererande företaget vid utförande av upphandlat arbete följer 

grundläggande villkor i tillämpligt branschavtal.  

- Att eventuella underentreprenörer omfattas av samma regler och att 

Huvudentreprenören har ansvar att för att underentreprenörer följer reglerna.  
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- Att uppenbara brott mot reglerna leder till uppsägning av avtalet samt 

eventuella skadeståndsanspråk. Kommunen kan kräva kompensation för de 

merkostnader som en ny upphandling innebär.  

- Att företaget förbinder sig att visa relevanta handlingar för de kontrollanter som 

kommunen väljer att anlita. Även underentreprenörer kan kontrolleras.  

 

Aktuell lagstiftning 

Den 3 maj 2017 antogs proposition 2016/17:163, arbetsrättsliga villkor i upphandling. 

Syftet med bestämmelserna är att motverka att offentliga kontrakt fullgörs av 

arbetstagare som inte har skäliga arbetsvillkor och att minska risken för snedvridning 

av konkurrensen genom social dumpning. Upphandlingsreglerna ska säkerställa att de 

anställda som utför arbete för det offentliga ska ha de villkor som arbetsmarknadens 

parter kommit överens om. Offentliga medel ska inte heller bidra till att arbetstagare 

som utför arbete i andra länder än Sverige gör detta under förhållanden som inte är 

förenliga med ILO:s kärnkonventioner.  

 

I korthet innebär bestämmelserna att upphandlande myndigheter och enheter är 

skyldiga att ställa arbetsrättsliga villkor om lön, semester och arbetstid i nivå med 

kollektivavtal om det är behövligt. Denna skyldighet, att säkerställa att antagen 

leverantör ger sina anställda åtminstone vissa minimivillkor, gäller vid upphandling av 

varor, tjänster, byggentreprenader samt koncessioner som uppgår till minst de 

tröskelvärden som gäller enligt respektive lag. Bestämmelserna innebär dock inte att 

det blir tillåtet att ställa krav på att leverantören ska vara bunden av ett kollektivavtal. 

Upphandlingsenhetens bedömning 

Vår bedömning är den nu gällande lagstiftningen är tillräckligt långtgående. Allt för 

långtgående krav av denna typ i mindre upphandlingar riskerar att minska intresset 

från små och medelstora leverantörer att lämna anbud. Att ställa krav i enlighet med 

modellen Vita jobb i samtliga tjänsteupphandlingar skulle också innebära en 

betydande förändring i vårt arbetssätt och ytterligare resurser skulle då behöva 

tillföras upphandlingsenheten. 

 

Handlingar 

TU Svar på motion om upphandlingsmodellen Vita jobb 
Motion om upphandlingsmodellen Vita jobb (S) 
 

 

 

Skickas till 
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Motionären                                 

Upphandlingsenheten 
 
 

 



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-07-17  

Diarienummer: KS2016.0476-4   

Handläggare: Tobias Carlgren 
 

      Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Svar på motion om amning i det offentliga rummet  

 

Förslag till beslut

Bakgrund

 

 

 



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-07-17  

Diarienummer: KS2016.0476-4   

Handläggare: Tobias Carlgren 
 

 



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-07-17  

Diarienummer: KS2016.0476-4   

Handläggare: Tobias Carlgren 
 

Handlingar

Skickas till



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 178/17 
Svar på motion om amning i det offentliga rummet  
KS2016.0476 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 191/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 178/17 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anse motionen besvarad. 
 

Bakgrund 

I motion daterad 2016-11-28 föreslår fullmäktigeledamöterna Amanda Nordell (MP) 

och Janette Leinonen (MP) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 

ta fram en policy, förslagsvis under lokala ordningsföreskrifter, som ger ammande rätt 
att amma i kommunens samtliga lokaler, verksamheter, miljöer och platser där barn 

har rätt att vistas. Samt att det därmed inte ska vara tillåtet att på grund av amning 
kränka eller avvisa en ammande kvinna. 
 

Vad avser förslagsställarnas förslag att föra in dylika bestämmelser i de lokala 

ordningsföreskrifterna bedömer förvaltningen att detta inte är möjligt då kommunens 
befogenheter att meddela lokala föreskrifter är begränsat till sådana föreskrifter som 
behövs för att upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats, förhindra att 

människors hälsa eller egendom skadas till följd av användandet av pyrotekniska varor 
och hamnar som ägs av kommunen (jmf. 1 § förordningen med bemyndigande för 

kommuner och länsstyrelser att meddela lokala föreskrifter enligt ordningslagen). Som 

offentlig plats avses enligt 1 kap 2 § ordningslagen: 
 

 allmänna vägar, 

 gator, vägar, torg, parker och andra platser som i detaljplan redovisas som 

allmän plats och som upplåtits för sitt ändamål, 

 områden som i detaljplan redovisas som kvartersmark för hamnverksamhet, 

om de har upplåtits för detta ändamål och är tillgängliga för allmänheten 

samt  

 andra landområden och utrymmen inomhus som stadigvarande används för 

allmän trafik. 
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Utöver ovan angivna områden finns även möjlighet att föreskriva att anläggningar för 

lek, idrott, camping eller friluftsliv, badplatser, järnvägsområden, begravningsplatser 
och andra sådana områden ska jämställas med offentliga platser under förutsättning 
att områdena är tillgängliga för allmänheten.   
 

De platser motionärerna anger (främst kommunala lokaler och verksamheter) utgör 
med andra ord som huvudregel inte sådana allmänna offentliga platser som träffas av 

ordningslagen eller av sådana lokala ordningsföreskrifter som kommunen meddelar. 
Av detta skäl samt att det kan ifrågasättas om en bestämmelse som den av 
motionärerna föreslagna kan anses behövlig för att upprätthålla den allmänna 
ordningen är förvaltningen av förmenandet att det inte är möjligt att föra in sådana 

bestämmelser i de lokala ordningsföreskrifterna. 
 

Förvaltningen noterar dock att hänvisningen till de lokala ordningsföreskrifterna görs 

som ett förslag från motionärerna och att motionen även nämner någon form av 
policy. Att ta fram en policy avseende användandet av kommunens lokaler torde från 
rättslig synpunkt inte möta hinder. Såvitt förvaltningen är medveten om finns för 

närvarande dock ingen sådan generell/kommunövergripande policy utan det faller på 
respektive verksamhet att hantera frågan om ordningsregler i sina lokaler.  
 

Detta sagt torde ordningsregler normalt ta sikte på att förbjuda beteenden som är 
ordningsstörande. Detta dels utifrån att det är praktiskt ogörligt att ange allt som är 

tillåtet dels utifrån vikten för den enskilde att kunna förutse vilken typ av beteenden 
som kan utsättas för någon typ av sanktion eller ingripande t.ex. avvisande. I vad mån 

något anges som att vara tillåtet sker det vanligen mot en bakgrund mot att det som 
huvudregel är förbjudet, dvs. t.ex. att ett visst beteende är förbjudet undantaget en viss 
plats där det är tillåtet. 
           

Amning i t.ex. kommunala lokaler är inte förbjudet och följaktligen tillåtet. Någon 
grund för att särskilt tillåta det tillåtna föreligger inte. Eftersom det således redan är 

tillåtet att amma på de platser motionärerna anger, och med hänsyn till det som ovan 
anförts, föreslås att motionen ska anses besvarad.  
 

Handlingar 

TU Svar på motion om amning i det offentliga rummet  
Motion om amning i det offentliga rummet (MP) 
 

 

Skickas till 

Motionärerna                                 
Tobias Carlgren, stadsjurist 
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Motion om amning i det offentliga rummet 

 

Ammande kvinnor uppmanas från samhället genom WHO, Livsmedelsverket och 

vårdinstanser som BB och BVC att om möjligt helamma minst 6 månader och därefter 

delamma ytterligare en tid.  

Hur enkelt det är att amma, hur ofta man behöver amma eller hur länge man ammar åt 

gången är individuellt. Många behöver mycket stöttning av sin omgivning, detta är 

väsentligt för att amningen ska fungera så problemfritt som möjligt varför också 1177, 

BVC och BB särskilt poängterar detta i sin information kring amning. 

 

Det har länge varit en lagstadgad rättighet att som kvinna kunna vara ledig från arbete 

för att amma sitt/sina barn. Idag finns det dock ingen lag som ger kvinnor rätt att amma 

sina barn i det offentliga rummet. Även om det heller inte finns något förbud mot 

detsamma, så är det upplevda samhällsklimatet idag en begränsning. Många känner en 

ångest inför att amma utanför det egna hemmet. Det finns också flera exempel från där 

ammande kvinnor behandlats med ogillande blickar, ombetts flytta sig till avskildhet eller 

täcka amningen under en sjal, servett eller filt. 

 

Vi tycker inte det ska vara möjligt att kränka eller avvisa ammande från offentliga rum där 

barn har rätt att vistas. Vi menar också att även små bebisar har rätt att vistas samt få sina 

behov av mat samt trygghet och närhet tillgodosedda i det offentliga rummet. 

 

Vi föreslår att: 

 

 Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en policy, 

förslagsvis under lokala ordningsföreskrifter, som ger ammande rätt att amma i 

kommunens samtliga lokaler, verksamheter, miljöer och platser där barn har rätt 

att vistas. Samt att det därmed inte ska vara tillåtet att på grund av amning kränka 

eller avvisa en ammande kvinna. 

 

 

Skövde 2016-11-28 

 

Miljöpartiet de gröna i Skövde 

 

Amanda Nordell  

Janette Leinonen  

 
 



 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskottSkövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KSAU § 191/17 
Svar på motion om amning i det offentliga rummet  
KS2016.0476 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 191/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 178/17 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anse motionen besvarad. 
 

Bakgrund 

I motion daterad 2016-11-28 föreslår fullmäktigeledamöterna Amanda Nordell (MP) 
och Janette Leinonen (MP) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 

ta fram en policy, förslagsvis under lokala ordningsföreskrifter, som ger ammande rätt 

att amma i kommunens samtliga lokaler, verksamheter, miljöer och platser där barn 
har rätt att vistas. Samt att det därmed inte ska vara tillåtet att på grund av amning 
kränka eller avvisa en ammande kvinna. 

 
Vad avser förslagsställarnas förslag att föra in dylika bestämmelser i de lokala 
ordningsföreskrifterna bedömer förvaltningen att detta inte är möjligt då kommunens 
befogenheter att meddela lokala föreskrifter är begränsat till sådana föreskrifter som 

behövs för att upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats, förhindra att 
människors hälsa eller egendom skadas till följd av användandet av pyrotekniska varor 
och hamnar som ägs av kommunen (jmf. 1 § förordningen med bemyndigande för 

kommuner och länsstyrelser att meddela lokala föreskrifter enligt ordningslagen). Som 
offentlig plats avses enligt 1 kap 2 § ordningslagen: 
 

 allmänna vägar, 

 gator, vägar, torg, parker och andra platser som i detaljplan redovisas som 

allmän plats och som upplåtits för sitt ändamål, 

 områden som i detaljplan redovisas som kvartersmark för hamnverksamhet, 

om de har upplåtits för detta ändamål och är tillgängliga för allmänheten 

samt  

 andra landområden och utrymmen inomhus som stadigvarande används för 

allmän trafik. 
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Utöver ovan angivna områden finns även möjlighet att föreskriva att anläggningar för 

lek, idrott, camping eller friluftsliv, badplatser, järnvägsområden, begravningsplatser 
och andra sådana områden ska jämställas med offentliga platser under förutsättning 
att områdena är tillgängliga för allmänheten.   

 
De platser motionärerna anger (främst kommunala lokaler och verksamheter) utgör 
med andra ord som huvudregel inte sådana allmänna offentliga platser som träffas av 
ordningslagen eller av sådana lokala ordningsföreskrifter som kommunen meddelar. 

Av detta skäl samt att det kan ifrågasättas om en bestämmelse som den av 
motionärerna föreslagna kan anses behövlig för att upprätthålla den allmänna 
ordningen är förvaltningen av förmenandet att det inte är möjligt att föra in sådana 

bestämmelser i de lokala ordningsföreskrifterna. 

 
Förvaltningen noterar dock att hänvisningen till de lokala ordningsföreskrifterna görs 

som ett förslag från motionärerna och att motionen även nämner någon form av 
policy. Att ta fram en policy avseende användandet av kommunens lokaler torde från 
rättslig synpunkt inte möta hinder. Såvitt förvaltningen är medveten om finns för 

närvarande dock ingen sådan generell/kommunövergripande policy utan det faller på 
respektive verksamhet att hantera frågan om ordningsregler i sina lokaler.  
 
Detta sagt torde ordningsregler normalt ta sikte på att förbjuda beteenden som är 

ordningsstörande. Detta dels utifrån att det är praktiskt ogörligt att ange allt som är 
tillåtet dels utifrån vikten för den enskilde att kunna förutse vilken typ av beteenden 

som kan utsättas för någon typ av sanktion eller ingripande t.ex. avvisande. I vad mån 

något anges som att vara tillåtet sker det vanligen mot en bakgrund mot att det som 
huvudregel är förbjudet, dvs. t.ex. att ett visst beteende är förbjudet undantaget en viss 
plats där det är tillåtet. 

           
Amning i t.ex. kommunala lokaler är inte förbjudet och följaktligen tillåtet. Någon 
grund för att särskilt tillåta det tillåtna föreligger inte. Eftersom det således redan är 
tillåtet att amma på de platser motionärerna anger, och med hänsyn till det som ovan 

anförts, föreslås att motionen ska anses besvarad.  
 

Handlingar 

TU Svar på motion om amning i det offentliga rummet  
Motion om amning i det offentliga rummet (MP) 
 

Skickas till 

Motionärerna                                 
Tobias Carlgren, stadsjurist 
 

 



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-06-12  

Diarienummer: KS2017.0264-1   

Handläggare: Jonas Plato 
 

      Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Plan för att förebygga och hantera extraordinära 

händelser 

 

Förslag till beslut

Bakgrund



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-06-12  

Diarienummer: KS2017.0264-1   

Handläggare: Jonas Plato 
 

 

Handlingar

Skickas till





  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

 

 

  

 



 

Skövde kommun har ett ansvar att upprätthålla sina verksamheter och att skydda dessa mot 

störningar. Ett systematiskt säkerhetsarbete på alla nivåer är en förutsättning för att kunna trygga 

god beredskap, krishantering och säkerhet för människor som bor, verkar eller vistas i kommunen. 

En extraordinär händelse är en ”händelse som avviker från det normala, innebär an allvarlig störning 

eller överhängande risk för en allvarlig störning i viktiga samhällsfunktioner och kräver skyndsamma 

insatser av en kommun eller ett landsting” (citat från Lagen om extraordinära händelser). Kan t ex 

vara störningar i vatten- eller elförsörjning, stormar, omfattande bränder eller olyckor, pandemi, 

våldshandlingar mm.  

För att kunna hantera extraordinära händelser ska Skövde kommun ha en organisation och arbeta 

enligt följande upplägg som är baserat på den överenskommelse om krisberedskap som upprättats 

mellan Sveriges Kommuner och Landsting (SKL 12/6159) och Myndigheten för samhällsskydd och 

beredskap och som även regleras i Lag om kommuners och landstings åtgärder inför och vid 

extraordinära händelser (SFS 2006:544). 

 

Kommunens uppgifter delas in i följande områden enligt samverkansöverenskommelsen 

 Risk- och sårbarhetsanalys 

 Planering 

 Geografiskt områdesansvar 

 Utbildning och övning 

 Rapportering 

 Höjd beredskap 

Här nedan beskrivs närmare vad detta innebär för Skövde kommun 

 

 Kommunen ska kunna hantera en allvarlig eller extraordinär händelse så att människors liv 
eller hälsa inte riskeras och att skada inte uppstår på fastigheter eller miljö. 

 Viktiga samhällsfunktioner som äldreomsorg, omsorg om funktionshindrade, barnomsorg 
samt skolverksamhet för de yngre åldrarna, ska så långt som möjligt upprätthållas. 

 Avbrott i samhällsviktig infrastruktur som kommunen ansvarar för ska åtgärdas så snart som 
möjligt.  

 Vid avbrott i samhällsviktig infrastruktur som annan aktör ansvarar för ska kommunen vid 
behov ge stöd. 

 Kommunen ska agera på ett sådant sätt att medborgarnas förtroende inte skadas. 

 Kommunen ska ha en förmåga att stödja totalförsvaret och försvarsmakten i samband med 
höjd beredskap. 



 

Är en sammanställning av den samhällsviktiga verksamhet och analys av de risker och brister som 

finns inom kommunen. Ett förslag finns och ska behandlas politiskt under våren 2016. Den är grund 

för planering av övriga åtgärder och ska fastställas politiskt under varje mandatperiod. 

Risk- och sårbarhetsanalysen innehåller följande: 

 Identifiering av samhällsviktig verksamhet 

 Identifiering kritiska beroenden 

 Identifiering och analys av risker 

 Beskrivning av sårbarheter och brister 

 Sammanställning behov av åtgärder för att reducera eller ta bort eventuella risker. 

 

Med risk- och sårbarhetsanalysen som grund ska nödvändiga åtgärder och arbete beskrivas för att 

reducera och ta bort risker och sårbarheter samt för att öka förmågan att hantera de extraordinära 

händelser som kan inträffa. 

 

För att hantera extraordinära händelser ska respektive sektor och bolag ha en planering som vid 

behov ska vara samordnad med andra verksamheter internt och externt. 

Följande dokument och planer mm ska finnas för att hantera extraordinära händelser: 

 Reglemente för krisledningsnämnden 

 Övergripande krisledningsplan 

 Kommunikationsplan 

 Planer för respektive sektor och bolag 

 Plan för POSOM-organisationen 

 Utöver ovannämnda kan finnas behov av mer detaljerad planering för att säkerställa kritiska 

driftsystem mm. 

 Planering för elbrist – Styrel, samordnas via länsstyrelserna. 

Exempel på händelser där samordning särskilt ska beaktas är störningar i vattenförsörjning, 

elförsörjning, IT- och datakommunikation. Respektive kommunalförbund bör även ha egen planering 

som samordnas mellan kommunerna. 

 

 

Respektive sektor och bolag ska ha en förmåga att så långt som möjligt hantera olika slag allvarliga 

händelser inom ordinarie organisation. Extraordinära händelser kan innebära att förändringar måste 



göras i organisationen, för detta ska finnas en planering som beskriver hur respektive aktör är 

organiserad samt hur man arbetar i samband med en extraordinär händelse. 

Följande funktioner ska finnas: 

 Krisledningsnämnd - träder i funktion om den extraordinära händelsen kräver en samordnad 

ledning med befogenhet att ta över andra nämnders ansvarsområden. 

Krisledningsnämndens ordförande fattar beslut om att nämnden ska träda i kraft. Se vidare 

reglemente för krisledningsnämnd. 

 Krisledningsstaben - underställd krisledningsnämnden och samordnar kommunens åtgärder 

vid extraordinära händelser. Kommundirektören, eller dennes ersättare, kan besluta om att 

staben, eller delar av den kan upprättas även om krisledningsnämnden inte trätt i kraft. Se 

övergripande krisledningsplan för extraordinära händelser. 

 Sektors- och bolagsvisa krisledningar 

 Organisation för POSOM - psykiskt och socialt omhändertagande.  Är underställd 

socialnämnden. Socialchefen eller dennes ersättare beslutar om att hela eller delar av 

organisationen ska träda i kraft. Se plan för POSOM-organisationen 

 Vid behov kan även andra former av organisationer bildas. 

 

Kommunen har också ett ansvar att verka för att olika aktörer inom kommunens geografiska område 

samordnar sin planering inför extraordinära händelser. Detta görs t ex genom Räddningstjänsten 

östra Skaraborg som regelbundet varje år bjuder in berörda aktörer. 

 

Regelbundna utbildningar och övningar för att hantera extraordinära händelser ska genomföras inom 

kommunens organisation och plan över utbildning och övning ska tas fram. Tidplan för utbildningar 

och övningar ska fastställas 

Kommunens bolag avgör vilken slags utbildningar och övningar som krävs inom eget ansvarsområde. 

Detta avser även respektive kommunalförbund. 

 

Kommunen är ålagd att redovisa till Länsstyrelsen årligen vilken planering och vilka åtgärder som 

genomförts inom krisberedskapsområdet. 

 

 

Kommunerna ska vidta de förberedelser som behövs för verksamheten under höjd beredskap. 

Planering inom totalförsvarsområdet på grund av en förändrad hotbild kommer att få prioriteras, 

men i dagsläget (januari 2017) finns inga närmare direktiv till kommunerna förutom ansvar för VMA 



(viktigt meddelande till allmänheten) samt att krisledningen ska ha grundläggande kunskap om 

kommunens uppgifter vid höjd beredskap. 

 

Kommunfullmäktige fastställer Plan för att förebygga och hantera extraordinära händelser, samt 

Reglemente för krisledningsnämnd.  

Kommunstyrelsen fastställer risk- och sårbarhetsanalysen samt övergripande planeringsdokument 

och kan ge delegation till kommundirektören att godkänna revideringar i de övergripande 

planeringsdokumenten. 

Respektive nämnd och bolagsstyrelse fastställer planer inom eget ansvarsområde. Socialnämnden 

fastställer plan för POSOM-organisationen. Kommunalförbunden bör fastställa sina planer i 

samverkan mellan medlemskommunerna. 

Kommundirektören har ett övergripande ansvar för samordning och planering inför extraordinära 

åtgärder samt är operativt ansvarig för krisledningen. 

 

Ett statsbidrag utgår varje år för dessa uppgifter. Utöver detta kan finnas ytterligare behov av anslag 

för investeringar, uppgifter mm som statsbidraget inte får användas till. Budget ska upprättas för vad 

medlen ska användas till. 

 

Denna plan ska revideras och fastställas av kommunfullmäktige minst en gång per mandatperiod. 

Mindre ändringar kan fastställas av kommunstyrelsen och redigeringar av kommundirektören. 
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 KS § 181/17 
Antagande av projektplan för försök med kameraövervakning av allmänna 
platser i Skövde kommun samt återrapportering av uppdrag till 
kommundirektören om ett tryggare Skövde 

KS2016.0359 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-06-21 166/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 181/17 

 
 

Förslag till beslut till kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta upprättad projektplan 
för försök med kameraövervakning.   

Beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att notera att kommundirektörens uppdrag att inventera 

och identifiera offentliga platser i Skövde kommun där tryggheten kan förbättras 
genom kameraövervakning är slutfört. 
 

Yrkanden 

Marie Ekman (S) och Dag Fredriksson (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens 

arbetsutskotts förslag till beslut. 

 
Leif Walterum (C), Magnus Hammar Borsch (M), Torbjörn Bergman (M), Philip Segell 

(M), Paula Bäckman (C), Ulla-Britt Hagström (L), Conny Brännberg (KD) och Jerzy 
Kucier (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.   

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot yrkandena 

om avslag mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  

 
Reservationer 
Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Maria Hjärtqvist (S), Helena Dahlström (S),  Robert 
Ciabatti (S) och Dag Fredriksson (V) reserverar sig mot beslutet. 

 



 

 

 2 

Bakgrund 

Bakgrunden till projektplanen är ett förslag från ledamöter i Alliansen(KS § 180/16), 

beslut 2016-10-03). Projektplanen har föregåtts av en analys avseende typ av brott, 
tidpunkter och platser där brott begås. Kameraövervakningen är en av flera åtgärder 
som tillsammans skapar en ökad trygghet och säkerhet i Skövde. Statistiska underlag 

har erhållits från Polisen och Brottsförebyggande rådet och använts i analysen. Polisen 
ställer sig positiva till en ansökan om kameraövervakning. De område som avses i 
ansökan är Hertig Johans torg, St:Sigfridsgatan, Långgatan och Ryd Centrum. Ansökan 

avser en försöksperiod om 36 månader. Tjänsten köps från Securitas genom befintligt 
ramavtal. Skövde kommun står för ansökan till Länsstyrelsen. Beräknad totalkostnad 
för försöksperioden uppgår till maximalt 540 000 kr. 
 

Syftet med övervakningen är att öka den faktiska och upplevda tryggheten, öka 
sannolikheten för polisen att lagföra gärningsmän samt signalera att trygghet och 
säkerhet är en viktig fråga för kommunen.  

 
Kameraövervakning kan förebygga brott på flera sätt. Övervakningskameror kan verka 
avskräckande på potentiella gärningspersoner, därför att det finns en större upplevd 

risk för upptäckt. Dessutom kan kameraövervakning öka den verkliga sannolikheten 
för upptäckt, och leda till att fler fotgängare vistas på platserna, vilket följaktligen kan 
öka den upplevda risken för upptäckt ytterligare. Kameraövervakning kan även 

uppmuntra potentiella offer att vidta säkerhetsåtgärder, och leda polis och 
säkerhetspersonal till platsen för att ingripa och förhindra brott. Ytterligare en 

möjlighet är att kameraövervakning signalerar förbättringar i miljön och därmed ökar 
stoltheten över området samt förbättrar både sammanhållningen och den informella 

sociala kontrollen. (Brottsförebyggande rådet 2007). 
 
 

Handlingar 

TU Antagande av projektplan för försök med kameraövervakning av allmänna platser i Skövde 

kommun samt återrapportering av uppdrag till kommundirektören om ett tryggare Skövde 
KS § 180/16 Förslag från ledamöter i kommunstyrelsen (Alliansen) för ett tryggare Skövde 
Bilaga 1 område för kameraövervakning 
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Skickas till 

Jonas Plato, säkerhetschef                                 

 
 

 



Bilaga 1 område för kameraövervakning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kameraövervakning med väktartjänst/larmcentral 

Södra Ryd 

Hertig Johans torg 

Hertig Johans torg 
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Skickas till



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 179/17 
Aktieöverlåtelse Gothia Innovation AB och Balthazar Science Center AB till 
Skövde Stadshus AB 
KS2017.0236 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 192/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 179/17 

 
 
 

Förslag till beslut till kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

 överlåta kommunens hela aktieinnehav (49 procent) i Gothia Innovation AB till 

Skövde Stadshus AB  

 överlåta kommunens aktieinnehav om 100 procent i Balthazar Science Center 

AB till Skövde Stadshus AB  

 kommunens aktieinnehav i ovan bolag överlåts till bokfört värde per 31 

december 2017 till Skövde Stadshus AB genom ovillkorat aktieägartillskott 

 ge kommunstyrelsen i uppdrag att verkställa beslutet enligt ovan. 

 

Beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan att uppdra till kommundirektören att vidta alla nödvändiga 

rättshandlingar för att genomföra försäljningen. 
 

Bakgrund 

Moderbolaget Skövde Stadshus AB bildades efter beslut i kommunfullmäktige i slutet 

av år 2010. Syftet med bildande av moderbolaget var mål om förbättrad styrning av 
dotterbolagen, utvecklad ledning och styrning av kommunens verksamheter oavsett 
associationsform, fördjupad samordning samt möjlighet till resultatutjämning inom 

koncernen. Kommunen överlät aktier i samtliga majoritetsägda bolag till moderbolaget 
vid koncernbildningen år 2010. Därefter har bolagisering skett av verksamheten 
Balthazar Science Center. Kommunen innehar även i Gothia Innovation AB (49 %). 
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För att skapa en homogen bolagsstruktur och möjliggöra en effektivare ägarstyrning 

föreslås att Balthazar Science Center AB och Gothia Innovation AB blir en del av 
Skövde Stadshus koncernen.   
PwC har fått i uppdrag att utreda vilka inkomstskattemässiga konsekvenser 

överlåtelsen av aktierna får för kommunen och de inblandade bolagen samt belysa 
vilken i form överlåtelsen bör ske. Sammanfattningsvis rekommenderas att 
överlåtelsepriset på aktierna i Balthazar Science Center AB och Gothia Innovation AB 
sätts till Skövde kommuns bokförda värde på aktierna och att överlåtelse sker genom 

att Skövde kommun lämnar aktierna som ett aktieägartillskott. Någon negativ 
inkomstskattemässig påverkan uppkommer inte för någon part. 
 

Förslagsvis sker överlåtelse vid årsskiftet 2017/2018.  

Handlingar 

TU Aktieöverlåtelse Gothia Innovation AB och Balthazar Science Center AB till Skövde 

Stadshus AB 
Slutrapport PwC överlåtelse av aktier GIAB Balthazar 
 

Skickas till 

Gothia Intresseförening                             
Monica Schelander, koncerncontroller 
 

 

 
 

 
 

 



Skövde kommun

Överlåtelse av aktier i
Balthazar och Gothia till
Skövde Stadshus

8 juni 2017
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Skövde kommun

Att. Monica Schelander

Fredsgatan 4

541 30 Skövde

8 juni 2017

Vi avger härmed vår rapport avseende skattemässiga konsekvenser vid överlåtelse av aktier i

dotter- och intressebolag. Öhrlings PricewaterhouseCoopers AB:s (”nedan PwC”) ansvar gentemot

Er regleras i uppdragsavtalet mellan oss daterat den 9 maj 2017 (nedan ”Avtalet”).

Rapporten och våra kommentarer har baserats på PwC:s uppfattning om den riktiga tolkningen av

lagar, föreskrifter, rättspraxis och andra uttalanden till vägledning för rättstillämpningen som var

kända för oss vid tidpunkten för upprättandet av denna rapport. Därefter genomförda förändringar

av lagar, föreskrifter, rättspraxis och andra uttalanden till vägledning för rättstillämpningen har

inte beaktats.

Denna rapport får inte göras tillgänglig för andra personer än de som anges i Avtalet och endast

under de förutsättningar som beskrivs där.

Rapporten är skriven för att tillgodose Ert specifika behov och ändamål. Andra eventuella läsare av

rapporten än företrädare för Er kan därför inte förlita sig på innehållet i rapporten för sina ändamål

och ska vara införstådd med att PwC inte accepterar någon form av ansvar eller skadestånds-

skyldighet gentemot utomstående som tar del av rapporten. Utomstående äger inte rätt att hänvisa

till eller citera innehållet i denna rapport eller göra rapporten tillgänglig för annan utan PwC:s

skriftliga medgivande.

Kontakta oss gärna vid frågor med anledning av rapporten.

Med vänliga hälsningar

Öhrlings PricewaterhouseCoopers AB

Bengt Sörndal

bengt.soerndal@se.pwc.com

TAX Services

D: 010-2143150,

M: 0709-293150
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1 Bakgrund och förutsättningar
Skövde kommun direktäger idag 100 % av Balthazar Science Center AB, kallat Balthazar, och 49 %

av Gothia Innovation AB, kallat Gothia. Skövde kommun uppges ha ett bokfört värde på aktierna i

Balthazar på 1,2 Mkr och på aktierna i Gothia på 0,2 Mkr. Skövde kommuns andel av eget kapital i

bolagen överstiger det bokförda värdet på aktierna enligt bokslutet 2016-12-31.

Skövde kommun direktäger vidare 100 % av aktierna i Skövde Stadshus AB, kallat Stadshus, med

de helägda bolagen AB Skövdebostäder, Skövde Värmeverk AB, SkövdeNät AB, Kreativa Hus

Skövde AB, Next Skövde Destinationsutveckling AB och Eonen Fastigheter AB, samt 96,02 % av

aktierna i Skövde Flygplats.

2 Uppdrag
Skövde kommun avser att överlåta sina aktier i Balthazar och i Gothia till Stadshus under 2017.

Skövde kommun vill veta vilka inkomstskattemässiga konsekvenser överlåtelsen av aktierna får för

kommunen och de inblandade bolagen.

Skövde kommun vill även veta om det är lämpligt att överlåta aktierna för bokförda värden och om

överlåtelsen ska ske som en försäljning mot betalning i form av revers, eller som ett tillskott från

kommunen till Stadshus.

3 Sammanfattning och rekommendation
 Vi rekommenderar att överlåtelsepriset på aktierna i Balthazar och Gothia sätts till Skövde

kommuns bokförda värde på aktierna.

 Överlåtelsen av aktierna i Balthazar och i Gothia till Stadshus sker enklast genom att

Skövde kommun lämnar aktierna till Skövde Stadshus som ett aktieägartillskott. Vill

kommunen ta betalt för aktierna kan Stadshus låna upp köpeskillingen externt för att få

avdragsrätt för räntekostnaderna på lånet.

 Koncernbidrag kan lämnas mellan Balthazar och övriga Stadshus-bolag fr.o.m. året efter

överlåtelsen av Balthazar till Stadshus.

 Någon negativ inkomstskattemässig påverkan för de inblandade parterna uppkommer inte.

4 Utredning

4.1 Överlåtelse av Skövde kommuns aktier i
Balthazar och Gothia

Överlåtelsen av Skövde kommuns aktier i Balthazar och Gothia kan genomföras och finansieras på

olika sätt.

Ett sätt att överlåta aktierna är att kommunen tillskjuter aktierna i Balthazar och Gothia som ett

tillskott till Stadshus, vilket ökar fritt eget kapital i Stadshus. Om man önskar ett större bundet

kapital i Stadshus kan detta ske genom en apportemission, i vilken aktierna tillskjuts som betalning

för nyemitterade aktier i Stadshus. Tillskottet får ingen resultateffekt, varken i kommunens böcker



eller i Stadshus. Kommunens bokförda värde på aktierna i Balthazar byts ut mot en lika stor ökning

av värdet på aktierna i Stadshus.

Ett annat sätt är att kommunen säljer aktierna i Balthazar och Gothia till Stadshus för förslagsvis

bokfört värde på aktierna i kommunens böcker. Stadshus finansierar köpet antingen genom

kontant betalning med egna medel eller externt upplånade medel, eller genom en revers. Betalning

genom revers kommer varken i konflikt med det generella låneförbudet i aktiebolagslagen (ABL),

eller det s.k. förvärvslåneförbudet i ABL. En revers kan löpa med eller utan ränta. Kommunen kan

därefter, om så önskas, tillskjuta reversen till Stadshus vilket medför att kommunens fordran

ersätts med ett högre värde på aktierna i Stadshus, samtidigt som det innebär en ökning av fritt

eget kapital i Stadshus. Alternativt kan reversen användas vid en kvittnings-/nyemission i Stadshus

om man önskar ett större bundet kapital.

Observera att ränta på reversen mot kommunen inte är avdragsgill inkomstskattemässigt i

Stadshus, p.g.a. de regler om ränteavdragsbegränsning som finns i inkomstskattelagen. Om

Stadshus istället lånar medel externt för att finansiera köpet är ränta på sådan upplåning normalt

avdragsgill.

De skattemässiga fördelarna med att överlåta ett helägt bolag som Balthazar från kommunen till

Stadshus, är främst att de bolag som ingår i Stadshus-koncernen kan kvitta vinster mot förluster i

bolagen genom koncernbidrag samt, för det fall Stadshus finansierar köpen av aktierna i Balthazar

och Gothia genom externa lån, att räntekostnaderna är avdragsgilla i Stadshus mot eventuell egen

vinst och mot koncernbidrag från andra helägda koncernbolag.

4.2 Inkomstskattemässiga effekter i Skövde
kommun vid en försäljning av Balthazar och
Gothia till Stadshus

Kommunen är inte något skattesubjekt. Oavsett vilka transaktioner som vidtas kommer dessa inte

att medföra några inkomstskattemässiga effekter hos kommunen.

Skövde kommuns försäljning av aktierna i Balthazar och Gothia till Stadshus medför inte några

skattekonsekvenser för kommunen oavsett vilket pris man sätter på aktierna vid överlåtelsen.

Kommunens försäljningspris för aktierna bör sättas till ett värde mellan bokfört värde upp till

marknadsvärde. Vi rekommenderar dock att priset på aktierna sätts till Skövde kommuns bokförda

värde på aktierna i Balthazar och Gothia.

4.3 Inkomstskattemässiga effekter i nuvarande
Stadshus-koncernen vid förvärvet av Balthazar
och Gothia

4.3.1 Nivå på köpeskilling

Skulle köpeskillingen/tillskottsvärdet på aktierna i Balthazar och i Gothia vara högre än

marknadspris kan frågor om rätt anskaffningsvärde på aktierna och förtäckt utdelning från

Stadshus till kommunen aktualiseras, vilket dock inte föranleder någon inkomstbeskattning av de

inblandade parterna.

4.3.2Ränteavdragsbegränsning

Till följd av en lagändring från den 1 januari 2009 är räntekostnader på lån som ett bolag i en

kommunal koncern betalar till kommunen för ett köp av delägarrätter, t.ex. aktier i dotterbolag,

inte skattemässigt avdragsgilla. Vid Stadshus köp av aktierna i Balthazar och i Gothia innebär detta



att Stadshus måste finansiera förvärvet av aktierna med externa lån, för att räntekostnaden ska

vara skattemässigt avdragsgill.

Skillnaden mot det tidigare oftast använda förfarandet vid ett kommunalt bolags köp av aktier från

en kommun med betalning i form av en säljarrevers, är att köparbolaget betalar ränta på lånen till

en extern långivare i stället för till kommunen, men att kommunen å andra sidan erhåller kontant

betalning för aktierna vilket förbättrar kommunens soliditet och möjliggör avbetalning av lån.

Alternativ till ett köp av Balthazar och Gothia som finansieras genom ett externt lån i Stadshus, se

ovan.

4.3.3Koncernbidrag till och från nuvarande Stadshusbolag

Balthazar

Koncernbidrag får vid inkomstbeskattningen dras av hos ett svenskt aktiebolag, givaren, och tas

upp hos ett annat svenskt aktiebolag, mottagaren, under vissa förutsättningar i inkomstskattelagen.

Koncernbidrag från ett moderbolag till ett dotterbolag (eller tvärt om), får dras av under följande

förutsättningar;

 varken givaren eller mottagaren får var ett privatbostadsföretag eller investmentbolag,

 givaren och mottagaren ska redovisa koncernbidraget öppet i sin deklaration för ett

beskattningsår som har samma deklarationstidpunkt,

 dotterbolaget har varit helägt (> 90 % av kapitalet) under båda bolagens hela

beskattningsår,

 näringsverksamheten är inte undantagen från beskattning i Sverige,

 om bidrag lämnas från dotterbolag till moderbolag, får utdelning från dotterbolaget till

moderbolaget inte vara skattepliktig.

Mellan Stadshus-bolagen och Balthazar kommer förutsättningarna för koncernbidrag att föreligga

året efter förvärvsåret, d.v.s. fr.o.m. 2018 (om förvärv sker 2017).

Eventuella underskott i Stadshus-bolagen från överlåtelseåret och åren därefter, kan från och med

året efter överlåtelseåret täckas med koncernbidrag från Balthazar (notera koncernbidragsspärren

nedan). Vid underskott i Balthazar kan koncernbidrag lämnas från Stadshus-bolagen till Balthazar

året efter förvärvet.

Gothia

Eftersom Stadshus endast kommer att förvärva 49 % av aktierna i Gothia är det inte möjligt att

resultatutjämna med koncernbidrag mellan Gothia och övriga bolag i Stadshus-koncernen efter

Stadshus förvärv.

Resultatet i Gothia får först skattas av i bolaget, därefter kan överskottet delas ut till ägarna.

Utdelningen från Gothia är skattefri för Stadshus. Behöver Gothia tillskott får det lösas genom

aktieägartillskott eller nyemission.

Koncernbidragsspärr

I det fall det finns ett skattemässigt underskott i något av Stadshus-bolagen vid taxeringen för

inkomst-/räkenskapsåret 2016 inträder en s.k. koncernbidragsspärr för detta bolag. Koncern-

bidragsspärren innebär att bolaget med underskott i, inte kan kvitta sitt underskott från året före

överlåtelseåret (2016), mot eventuellt koncernbidrag från Balthazar. En koncernbidragsspärr gäller



t.o.m. det femte året efter det år när förvärvet genomfördes. Detta innebär att dotterbolagets gamla

underskott kan kvittas mot koncernbidrag från Balthazar först räkenskapsåret 2023.

Dotterbolagets egna framtida skattepliktiga vinster kan dock kvittas mot eget underskott.

Med undantag för denna begränsning kan koncernbidrag dock lämnas och tas emot mellan

samtliga helägda bolag i den nya koncernen.

Underskott som uppkommer under 2017 eller senare i koncernen (s.k. nya underskott) träffas inte

av spärren och kan kvittas mot koncernbidrag från övriga helägda koncernbolag fr.o.m. 2018.

4.3.4Utdelning från Balthazar och Gothia till Stadshus och
från Stadshus till kommunen

Utdelning från Balthazar och Gothia till Stadshus kommer att vara undantagen från

inkomstbeskattning i Stadshus, eftersom Stadshus aktier i Balthazar och i Gothia är s.k.

näringsbetingade andelar, vilket även gäller för utdelning till Stadshus från övriga dotterbolag i

koncernen.

Likaså är utdelning från Stadshus till kommunen undantagen från beskattning i kommunen, då

kommunen inte är skattskyldig till inkomstskatt för exempelvis utdelning.

4.3.5Försäljning av aktier i Balthazar och i Gothia från
Stadshus

Enligt lagstiftningen om slopad kapitalvinstbeskattning på näringsbetingade andelar, är en

försäljning av näringsbetingade aktier skattefri fr.o.m. den 1 juli 2003. Å andra sidan blir en

kapitalförlust vid försäljning av sådana aktier inte avdragsgill. För Stadshus innebär detta att

bolaget i framtiden exempelvis kan sälja aktierna i Balthazar och Gothia utan beskattning av en

vinst i Stadshus. Vinsten kan därefter delas ut skattefritt från Stadshus till kommunen.

Även en försäljning av en verksamhet eller verksamhetsgren (t.ex. en fastighet) kan, enligt

nuvarande regler, ske skattefritt genom en bolagisering av verksamheten, med en följande

försäljning av bolaget innehållande verksamheten.

Undantag från skattefriheten görs för försäljning av bolag som tillgångsmässigt innehåller

kontanter, värdepapper och liknande som motsvarar mer än hälften av försäljningspriset för

bolaget, s.k. skalbolag.

4.4 Inkomstskattemässiga effekter i Balthazar och
Gothia vid försäljningen från kommunen till
Stadshus

4.4.1 Allmänt

Vid en försäljning av aktierna byter man endast ägare från kommunen till moderbolaget. Detta

innebär i sig inte några skattekonsekvenser för bolagen.

4.4.2Koncernbidrag

Koncernbidrag kan lämnas och tas emot mellan nuvarande Stadshus-koncernen och Balthazar året

efter Stadshus förvärv, se ovan.

Koncernbidrag mellan Gothia och Stadshus-koncernen i övrigt är inte möjligt.



4.4.3 Gamla underskott i Balthazar och Gothia –
koncernbidrags-/beloppsspärr

Av erhållna deklarationer för Balthazar och Gothia för inkomst-/räkenskapsåret 2016 framgår att

det inte finns något underskott i bolaget. Någon spärr av eventuellt underskott blir därmed inte

aktuell varken i Balthazar eller i Gothia.



 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskottSkövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KSAU § 192/17 
Aktieöverlåtelse aktier Gothia Innovation AB och Balthazar Science Center 
AB 
KS2017.0236 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 192/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 179/17 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

 överlåta kommunens hela aktieinnehav (49 procent) i Gothia Innovation AB till 

Skövde Stadshus AB  

 överlåta kommunens aktieinnehav om 100 procent i Balthazar Science Center 

AB till Skövde Stadshus AB  

 kommunens aktieinnehav i ovan bolag överlåts till bokfört värde per 31 

december 2017 till Skövde Stadshus AB genom ovillkorat aktieägartillskott 

 ge kommunstyrelsen i uppdrag att verkställa beslutet enligt ovan. 

 

Förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan att uppdra till kommundirektören att vidta alla nödvändiga 
rättshandlingar för att genomföra försäljningen. 
 

Bakgrund 

Moderbolaget Skövde Stadshus AB bildades efter beslut i kommunfullmäktige i slutet 
av år 2010. Syftet med bildande av moderbolaget var mål om förbättrad styrning av 
dotterbolagen, utvecklad ledning och styrning av kommunens verksamheter oavsett 

associationsform, fördjupad samordning samt möjlighet till resultatutjämning inom 
koncernen. Kommunen överlät aktier i samtliga majoritetsägda bolag till moderbolaget 
vid koncernbildningen år 2010. Därefter har bolagisering skett av verksamheten 

Balthazar Science Center. Kommunen innehar även i Gothia Innovation AB (49 %). 
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För att skapa en homogen bolagsstruktur och möjliggöra en effektivare ägarstyrning 

föreslås att Balthazar Science Center AB och Gothia Innovation AB blir en del av 
Skövde Stadshus koncernen.   
PwC har fått i uppdrag att utreda vilka inkomstskattemässiga konsekvenser 

överlåtelsen av aktierna får för kommunen och de inblandade bolagen samt belysa 
vilken i form överlåtelsen bör ske. Sammanfattningsvis rekommenderas att 
överlåtelsepriset på aktierna i Balthazar Science Center AB och Gothia Innovation AB 
sätts till Skövde kommuns bokförda värde på aktierna och att överlåtelse sker genom 

att Skövde kommun lämnar aktierna som ett aktieägartillskott. Någon negativ 
inkomstskattemässig påverkan uppkommer inte för någon part. 
 

Förslagsvis sker överlåtelse vid årsskiftet 2017/2018.  

Handlingar 

TU Aktieöverlåtelse Gothia Innovation AB och Balthazar Science Center AB till Skövde 

Stadshus AB 
Slutrapport PwC överlåtelse av aktier GIAB Balthazar 
 

Skickas till 

Gothia Intresseförening                             
Monica Schelander, koncerncontroller 
 

 

 
 

 



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-08-15  

Diarienummer: KS2017.0208-1   

Handläggare: Bas Thijssen 
 

      Kommunstyrelsen 

Ränta- och amorteringsfritt lån för VA-anslutningar 

till ideella föreningar och idrottsföreningar på 

landsbygden 

 

Förslag till beslut



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-08-15  

Diarienummer: KS2017.0208-1   

Handläggare: Bas Thijssen 
 

Bakgrund



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-08-15  

Diarienummer: KS2017.0208-1   

Handläggare: Bas Thijssen 
 

Handlingar

Skickas till



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 120/17 
Ränta och amorteringsfritt lån för VA-anslutningar till ideella föreningar 
och idrottsföreningar på landsbygden 
KS2017.0208 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-05-17 124/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 120/17 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att dra ur ärendet från dagordningen då ärendet ska 
beredas ytterligare.  
 

Handlingar 

Ränta- och amorteringsfritt lån för VA-anslutningar till ideella föreningar och idrottsföreningar på 

landsbygden 
KSAU § 124/17 Ränta- och amorteringsfritt lån för VA-anslutningar till ideella föreningar och 

idrottsföreningar på landsbygden 
 

 

Skickas till 

Christian Johansson   
Katarina Strömgren Sandh 

Annika Holmén 

  

Servicenämnden   
 

 

 













 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-06-16  

Diarienummer: KS2017.0274-1   

Handläggare: Annelie Nyman 
 

      Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Firmatecknare för Skövde kommun 

 

Förslag till beslut



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-06-16  

Diarienummer: KS2017.0274-1   

Handläggare: Annelie Nyman 
 

Bakgrund

 

Handlingar

Skickas till



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 183/17 
Firmatecknare för Skövde kommun 
KS2017.0274 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 185/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 183/17 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att utse följande personer att 
teckna firman för Skövde kommun. Beslutet gäller tillsvidare dock som längst till 
mandatperiodens utgång (2018-10-31).   
 

Bemyndigande ges till kommunstyrelsens ordförande Katarina Jonsson, 

kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Leif Walterum, kommunstyrelsens 2:e vice 

ordförande Marie Ekman, ledamoten Ulla-Britt Hagström eller ledamoten Johan Ask 
att på kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens vägnar, teckna Skövde kommuns 

firma avseende från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen utgående utlåtanden, 
fullmakter, låne-och borgensförbindelser, säkringsinstrument (räntederivat och 
valutaterminer), inköpskort, årliga skattedeklarationer, kontrakt och dylika 

handlingar. I de fall företrädarna enligt ovan även representerar motpart ska istället 
handlingarna undertecknas av kommunfullmäktiges ordförande, 
kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande eller kommunfullmäktiges 2:e vice 
ordförande.  
 

Handlingen ska, för att vara gällande, kontrasigneras av kommundirektör Tomas 

Fellbrant, ekonomichefen Maria Vaziri Hamedani, redovisningschefen Annelie 

Nyman, chefen för demokratistöd Agneta Tilly, HR-chefen Sofia Myrman, 
näringslivschef Rogher Selmosson eller chefen för överförmyndare i samverkan Jan 
Wallgren.  
 

Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen utsett förtroendevalda och 
anställda att underteckna handlingar enligt särskilt beslut samt beslut om 
delegationsordning för kommunstyrelsen. Beslutet enligt ovan innebär i ingen del 

någon inskränkning av sådan rätt som följer på dessa beslut.  
 
 



 

 

 2 
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Bakgrund 

Det finns två beslut om firmatecknare i kommunen. Ett beslut avser 

kommunfullmäktiges beslut att utse Firmatecknare för Skövde kommun. Det andra 
avser kommunstyrelsens beslut att utse Firmatecknare för Skövde kommun inom 
kommunstyrelsens område.  
 

Ändringar har gjorts från tidigare beslut KF § 109/15 gällande borttag av firmatecknare 
Bo Räftegård och Kristina Eklöf på grund av att anställning upphört och tillägg av deras 

efterträdare HR-chef Sofia Myrman och näringslivschef Rogher Selmosson 
 

Handlingar 

TU Firmatecknare för Skövde kommun 
 
 

Skickas till 

Ekonomichef, Maria Vaziri Hamedani 

Redovisningschef, Annelie Nyman 
HR-chef, Sofia Myrman 
Näringslivschef, Rogher Selmosson 
 
 

 

 

 



 

Kommunstyrelsens 
arbetsutskottSkövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

 KSAU § 185/17 
Firmatecknare för Skövde kommun 
KS2017.0274 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 185/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 183/17 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att utse följande personer att 
teckna firman för Skövde kommun. Beslutet gäller tillsvidare dock som längst till 

mandatperiodens utgång (2018-10-31).   
 

Bemyndigande ges till kommunstyrelsens ordförande Katarina Jonsson, 
kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Leif Walterum, kommunstyrelsens 2:e vice 

ordförande Marie Ekman, ledamoten Ulla-Britt Hagström eller ledamoten Johan Ask 

att på kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens vägnar, teckna Skövde kommuns 
firma avseende från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen utgående utlåtanden, 
fullmakter, låne-och borgensförbindelser, säkringsinstrument (räntederivat och 

valutaterminer), inköpskort, årliga skattedeklarationer, kontrakt och dylika 
handlingar. I de fall företrädarna enligt ovan även representerar motpart ska istället 
handlingarna undertecknas av kommunfullmäktiges ordförande, 

kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande eller kommunfullmäktiges 2:e vice 
ordförande.  
 
Handlingen ska, för att vara gällande, kontrasigneras av kommundirektör Tomas 

Fellbrant, ekonomichefen Maria Vaziri Hamedani, redovisningschefen Annelie 
Nyman, chefen för demokratistöd Agneta Tilly, HR-chefen Sofia Myrman, 
näringslivschef Rogher Selmosson eller chefen för överförmyndare i samverkan Jan 

Wallgren.  
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen utsett förtroendevalda och 

anställda att underteckna handlingar enligt särskilt beslut samt beslut om 
delegationsordning för kommunstyrelsen. Beslutet enligt ovan innebär i ingen del 
någon inskränkning av sådan rätt som följer på dessa beslut.  
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Bakgrund 

Det finns två beslut om firmatecknare i kommunen. Ett beslut avser 

kommunfullmäktiges beslut att utse Firmatecknare för Skövde kommun. Det andra 
avser kommunstyrelsens beslut att utse Firmatecknare för Skövde kommun inom 
kommunstyrelsens område.  

 
Ändringar har gjorts från tidigare beslut KF § 109/15 gällande borttag av firmatecknare 
Bo Räftegård och Kristina Eklöf på grund av att anställning upphört och tillägg av deras 

efterträdare HR-chef Sofia Myrman och näringslivschef Rogher Selmosson 
 
 

Handlingar 

TU Firmatecknare för Skövde kommun 
 
 

Skickas till 

Ekonomichef, Maria Vaziri Hamedani 
Redovisningschef, Annelie Nyman 
HR-chef, Sofia Myrman 

Näringslivschef, Rogher Selmosson 
 

 

 



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-08-11  

Diarienummer: KS2017.0031-6   

Handläggare: Karin Grunselius 
 

      Kommunfullmäktige 

Rapport om gynnande beslut om bistånd som inte 

verkställts, kvartal 2 2017 

 

Förslag till beslut

Bakgrund

 

Handlingar



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-08-11  

Diarienummer: KS2017.0031-6   

Handläggare: Karin Grunselius 
 

Skickas till



Kvartalsrapport

Förvaltningsval och rapportörsuppgifter

Uppgifter om rapportören

Förnamn Jessica
Efternamn Källvik
Telefon 0500-497780
E-postadress jesscia.kallvik@skovde.se

Val av förvaltning och verksamhetsområden

Förvaltning Socialförvaltningen Skövde

Nämndens rapport

Rapporteringen avser följande kvartal

Val av år och kvartal 2017
Val av år och kvartal 1/4-30/6

Finns gynnande beslut som inte verkställts inom 3 månader från beslutsdatum?

SoL ÄO, äldreomsorg
SoL OF, omsorg om personer
med funktionsnedsättning
SoL IFO, individ- och
familjeomsorg
LSS OF, omsorg om
personer med
funktionsnedsättning

Finns avbrott i verkställighet där biståndet inte åter verkställts inom 3 månader från
datum för avbrott?

SoL ÄO, äldreomsorg
SoL OF, omsorg om personer
med funktionsnedsättning
SoL IFO, individ- och
familjeomsorg
LSS OF, omsorger om
personer med
funktionsnedsättning

Personuppgiftslagen
  Jag har granskat ovanstående uppgifter och bekräftar att dessa är riktiga. Jag samtycker

samtidigt till automatiserad behandling av lämnade uppgifter enligt personuppgiftslagen

(1998:204), PuL.
 

Ja Nej
Ja Nej

Ja Nej

Ja Nej

Ja Nej
Ja Nej

Ja Nej

Ja Nej
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Sektor vård och omsorg 2017 - 08 - 10
Mary Green
planeringsledare

Rapportering enligt Socialtjänstlagen 16 kap. § 6 f – h och enligt LSS
( lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade)
§ 28 f – g, 2017 kvartal 2 .

Period: 2017 - 04 - 01 — 2017 - 06 - 30

Antal
Gynnande beslut som ej
verkställts inom tre månader
enligt Sol

6

Typ av beslut: Antal dagar från beslut:

Kvinnor
Män

* .

Antal
Gynnande beslut som ej
verkställts inom tre månader
enligt LSS

25

Typ av beslut: Antal dagar från beslut:



Skövde k ommun Datum Besöksadress Kontaktcenter
Sektor Socialtjänst 2017 - 08 - 15 Telefon: 0500 - 49 80 00

Enhet/handläggare Beteckning Postadress Webbplats
Försörjningsstödsenheten Rubrik från dokumentegenskaper Skövde k ommun , 541 83 Skövde www.skovde.se

Statistikrapport, 2017 kvartal 2

Rapporteringsskyldighet enligt 16 kap, 6 § F - H ,

Socialtjänstlagen
Gynnande beslut enligt Socialtjänstlagen som ej verkställts inom tre månader från dagen för beslutet skall
r apporteras enligt 16 kap 6 § F - H SoL. Rapporteringen gäller även beslut som ej verkställts på nytt efter att
verkställighet avbrutits. Rapporteringen sker till Inspektionen för vård och omsorg (IVO).

För andra kvartalet 20 17 har S ektor Socialtjänst inga beslut om bistånd som icke är verkställda, således har inte
något individärende rapportera ts .

Jessica Källvik
Mottagningssekreterare

Sektor Socialtjänst
Försörjning s stödsenheten
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Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 

                                                

      

  

   

TJÄNSTEUTLÅTANDE 

Datum: 2017-01-03  

Diarienummer: KS2017.0005-7   

Handläggare: Karin Grunselius 
 

      Kommunfullmäktige 

Anmälningsärenden kommunfullmäktige 25 

september 2017 

 

Förslag till beslut

Bakgrund

Handlingar

Skickas till



 

 

Skövde kommun 

   

Besöksadress 

Stadshuset, Fredsgatan 4, Skövde 

Postadress 

Skövde kommun, 541 83 Skövde 

Kontaktcenter 

Telefon: 0500-49 80 00 

Webbplats 

skovde.se 
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Diarienummer: KS2017.0005-7   

Handläggare: Karin Grunselius 
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 KS § 152/17 
Svar på medborgarförslag om att starta tal- och språkklass för årskurs 7-9 
KS2016.0522 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 167/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 152/17 

 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget besvarat. 
 

Bakgrund 

Satu Leskinen har lämnat in ett medborgarförslag om att starta tal- och språkklass för 

årskurs 7-9. Förslagsställaren anför att alla elever ska få den ledning och stimulans de 

behöver utifrån sina förutsättningar, för att utvecklas så långt som möjligt. Elever 
behöver anpassning av lärmiljö och pedagoger som har kunskap om språkstörning. 

Språkstörning märks tydligt hos barn och ungdomar, men svårigheter kan kvarstå även 
i vuxen ålder. Idag finns en tal- och språkklass i Lundenskolan för elever från 
förskoleklass till årskurs 6. 
 

Kommunfullmäktige har överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beslut. 
 

Medborgarförslaget har skickats på remiss till barn- och utbildningsnämnden. 
Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit avslag på medborgarförslaget, med 

motivering att denna verksamhet, i annan form, redan finns idag samtidigt som 

verksamheten inom sektor barn- och ungdom utreds och kommer att utvecklas. 
För elever med diagnostiserad språkstörning/mycket försenad och/eller avvikande tal- 
och språkutveckling finns idag inom sektor barn och utbildning en tal- och språkgrupp 

på Lundenskolan som arbetar med elever från förskoleklass till årskurs 6, från hela 
kommunen. 
 

En arbetsgrupp inom grundskolan bestående av avdelningschef och rektorer arbetar 

för närvarande med en utredning som håller på att ta form kring detta ämne till att 
gälla även elever i de högre åldrarna. Utredningen ska vara klar inför budgetarbetet 
2018. I denna utredning görs en översyn kring organisation/placering, finansiering, 
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pedagogiskt innehåll och framförallt hur man tillser att alla elever i behov av detta stöd 

får tillgång till det. 
Mot bakgrund av det ovan anförda, och med hänsyn till den utredning som redan 
pågår kring detta ämne, föreslås kommunstyrelsen besluta att anse 

medborgarförslaget som besvarat. 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om att starta tal- och språkklass för årskurs 7-9 
Medborgarförslag om att starta tal- och språkklass för årskurs 7-9 
BUN § 46/17, 2017-06-12, Svar på medborgarförslag om att starta tal- och språkklass för årskurs 7-

9 
 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
Barn- och utbildningsnämnden 
                                 
 
 

 
 

 



 

KommunstyrelsenSkövde kommun PROTOKOLLSUTDRAG 
  

 

 

 
 KS § 153/17 
Svar på medborgarförslag om att ta bort avkastningskravet för  
yttertätorter 
KS2017.0186 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 168/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 153/17 

 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget besvarat. 
 

Yrkanden 

Dag Fredriksson (V) yrkar bifall till medborgarförslaget.  

Leif Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 

 

Bakgrund 

Medborgarförslag har inkommit med förslag om följande: 
 

 ”Att avkastningskravet tas bort för alla yttertätorter. Om detta genomförs så kommer 
det att underlätta för att bygga flerfamiljshus i dessa områden. Avkastningskravet skall 
gälla enbart i Skövde stad och Södra Ryd”. 
 
Koncernstaben har av kommunstyrelsens arbetsutskott fått i uppdrag att bereda svar 
på inlämnat medborgarförslag. 
 

Den första januari 2011 ersattes Lagen om allmännyttiga bostadsföretag med Lagen om 
allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag. Syftet med den nya lagen var att klargöra 

att kommunerna har rätt att driva allmännyttiga bostadsaktiebolag och att det sker i 
sådana former att konkurrensen inte snedvrids. Lagen har utformats så att det svenska 

regelverket inte strider mot EU:s konkurrens- och statsstödsregler.  Genom den nya 
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lagen introduceras ett helt nytt begrepp – affärsmässiga principer – i svensk 

lagstiftning. Lagen innebär att bolagen ska bedriva sin verksamhet utifrån 
affärsmässiga principer och att ägaren ska ställa rimliga avkastningskrav på bolaget. 
Kravet ska utgå från den lokala marknadssituationen och bolagets egna 

förutsättningar.  
 

I ägardirektivet för AB Skövdebostäder återfinns följande avkastningskrav: 
 

”Bolagets långsiktiga direktavkastning ska vara på samma nivå som övriga långsiktiga 
fastighetsägare har på bostadsmarknaden i Skövde med justering för Bolagets 
kostnader för sitt allmännyttiga uppdrag. Med direktavkastning avses driftnetto i 
relation till fastigheternas genomsnittliga marknadsvärde. 
 
Som riktlinje för bedömning av marknadsmässig direktavkastning finns tillgänglig 
marknadsinformation som anger att direktavkastningskraven, för bostäder i Skövde 
tätort, uppgår till cirka 4 – 6 procent.” 
 
I AB Skövdebostäders ägardirektiv framgår avkastningskrav på företagsnivå och inte på 
varje enskild investering. Det betyder att bolaget kan ställa olika avkastningskrav på 
olika investeringar. I ägardirektivet framhålls att det handlar om bolagets lönsamhet 
långsiktigt och inte kortsiktig lönsamhet.  
 

Mot bakgrund av det ovan anförda, och de krav som ställs i lagen om allmännyttiga 

bostadsföretag, bör rådande ägardirektiv fortsätta gälla.  
 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om att ta bort avkastningskravet för  yttertätorter 
Medborgarförslag om att ta bort avkastningskravet för alla yttertätorter (i direktiv 

Skövdebostäder) 
 
 

Skickas till 

Förslagsställaren                                 

Monica Schelander, koncerncontroller 
 

 
 

 















 

Kommunstyrelsens 
arbetsgivarutskott Skövde kommun 

PROTOKOLLSUTDRAG 

  

 

 

 

KSAG § 38/17 
HBTQ certifiering 
KS2017.0325 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens 
arbetsgivarutskott  

2017-09-04 38/17 

 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 
utvärderingen av HBTQ certifieringen på Nyeport. 
Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott ger arbetsgivarenheten i uppdrag att föra in 

HBTQ: perspektivet i kommunens likabehandlingsplan.  

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott har under 2016 finansierat en HBTQ- certifiering 
inom sektor medborgare och samhällsutvecklings enhet Nyeport.  HBTQ- 

certifieringen har genomförts med gott resultat. Enheten har en plan för ett fortsatt 
långsiktigt arbete med att minska diskriminering samt att systematiskt höja kunskapen 
kring dessa frågor .  

Inom arbetsgivarenheten pågår ett arbete för att revidera styrdokument kopplade till 
ny lagstiftning kring likabehandling. Den nya likabehandlingsplanen ska genomsyras 
av HBTQ-tänk och ha en bred intersektionell analys,  vilket innebär analys av 
maktrelationer baserade på etnicitet, kön, klass, sexuell läggning, religion, ålder, 

funktionsvariation och sjukdom.  
Likabehandlingsarbetet och HBTQ frågorna ska även inkluderas i det arbete som pågår 
kring attraktiv arbetsgivare, arbetsgivarvarumärket och i därtill utbildningsinsatser 

inom området. I befintligt chefsutvecklingsprogram finns utbildningar inom mångfald 

och jämställdhet. Dessa perspektiv bör kompletteras med samtliga 
diskrimineringsgrunder.  

Skövde kommuns likabehandlingsplan ska beslutas i kommunstyrelsens 
arbetsgivarutskott.  

Handlingar 

HBTQ certifiering 
Rapport certifiering HBTQ.docx 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen  
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HR-chef 

Sektorschef medborgare och samhällsutveckling 
 

 



  

HBTQ-
certifiering 

Titelrubrik 18 pkt 
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